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Srebrna plaketa 
za kvaliteto

V Kongresni dvorani Zagrebškega velesejma je bila dne 6. 9. 
1973 ob 17. uri, svečanost ob zaključku leta kvalitete. Na sve
čanosti so bile podeljene tudi plakete, kot priznanje organi
zacijam za prizadevanje v letu kvalitete. Svečanost je pote
kala v znamenju gesla »LETO KVALITETE SE ZAKLJUČUJE 
— BORBA ZA KVALITETO SE NADALJUJE«.

Na svečanosti se je zbralo 
več sto predstavnikov organi
zacij iz vse Jugoslavije. 
Uvodni govor je imel pred
sednik Saveta Godine kvali
tete SFRJ, Džemal Bijedič, v 
katerem je poudaril, da je bi
la akcija uspešna. V relativ
no kratkem času je prišlo do 
odločilnih sprememb v gleda
nju na kvaliteto v vseh vejah 
gospodarstva. Aktivnost leta 
kvalitete je zajela veliko šte
vilo organizacij, tako da je 
akcija leta kvalitete postala 
obče narodna. Morda je naj
pomembnejše to, da se je pri
čelo z resnim delom pri nor
mativnem urejanju kvalitete 
na bazi sistematičnega pro

učevanja vseh faktorjev, od 
katerih zavisi kvaliteta proiz
vodov in storitev. V nadaljeva
nju je Džemal Bijedič izrekel 
misel, da je bila akcija leta 
kvalitete v Jugoslaviji le 
osnovni impulz za stalno in 
sistematično delo na izboljša- 
vanju kvalitete.

V nadaljevanju svečanosti je 
govoril še Stojan Milenkovič, 
predsednik Odbora leta kva
litete PK Jugoslavije. Sveča
nost je bila zaključena s po
delitvijo plaket. Plakete je v 
imenu predsednika Saveta 
Godine kvalitete podelil Gen. 
Brujič. Nagrajenih je bilo 100 
organizacij, poleg tega so do

bile zvezne ustanove še do
datna 4 priznanja.

Najprej so podelili skupno 
28 zlatih plaket. Od tekstilnih 
tovarn sta zlati plaketi preje
li »Kosovka« iz Prištine in 
»Teteks« iz Tetova. Srebrnih 
plaket je bilo podeljenih 
skupno 36. Prvo »srebrno« je 
prejel AERO iz Celja, drugo 
pa naše podjetje. Plaketo je 
prevzel glavni direktor BPT, 
tovariš Janko Lončar. Od tek
stilnih tovarn sta srebrni pla
keti prejeli še »Borac« iz 
Travnika im »Printeks« iz Pri
zrena.

Bronastih plaket je bilo 
podeljenih skupno 40. Od 
tekstilnih podjetij so brona- 
nasta odličja dobila sledeča 
tekstilna podjetja: Dekora
tivna« Ljubljana, »Labod« 
Novo mesto, »Prvi maj« Pi
rot, »Sloboda« Kula, »Var- 
teks« Varaždin in »Vunarski 
kombinat« Bijelo Polje.

Srebrna plaketa je za BPT 
veliko priznanje dosedanjega 
dela in priznanje prizadeva
njem v letu kvalitete. Plake
ta pa nam nalaga tudi dolž
nost, da damo še večji pouda
rek na kvaliteto naših proiz
vodov. Torej se tudi za naše 
podjetje akcija leta kvalitete 
nadaljuje!

Problematika proizvodnje 
v juliju 1973

I. Osnovni material
a) predilnica:

Skuipne zalloge razpoložlji
vega bombaža so bile zadost
ne. Spremenjen je bil sestav 
bele mešanice, v kateri sta 
bila ‘turški in makedonski 
bombaž zameinjana s sirij
skim in grškim. Vseeno pa 
po ugotovitvah ‘kontrolnega 
oddelka in predvsem obrata 
tkalnice, ‘ki večino teh prej 
predela, ugotavljamo, da se
stav bele mešanice še vedno 
ni ustrezen, ‘kar je posledica 
pomanjkanja ustreznih bolj
ših vrst bombaža.

Problematična pa je bila 
oskrba z modalnimi in sinte
tičnimi vlakni, ker dobave 
le-teh .ne potekajo po dogo
vorjenih rokih. Zaradi tega 
smo namesto standardnih 
vlaken (Kaplana in Dactro- 
na) podettovali manjše količi
ne raznih nadomestnih vla
ken, ‘kot so Hypolan in Dio- 
lan-vlakno, kar pa je terjalo 
vrsto sprememb v nastavit
vah strojev, (ki so v času let

nih dopustov najmanj zažele
ne in povzročalo težave v no. 
tranj.i -manipulaciji s poliz
delki.

-b) sukalnica:
V juliju ismo predelovali 

Nm 34 in N-m 40. Obeh šte
vilk enojne preje je -bilo do
volj, zato zaradi oskrbe z re
produkcijskim materialom ni 
bilo nobenih zastojev.

c) tkalnica:
Prehod na predelavo niž

jih številk preje, ki je bil 
posledica forsi-ra-ne proizvod
nje tkanin, za rjuhe, je pov
zročil občutno znižanje za
log preje iz BDpredilnikov, 
zaradi česar je občasno pri
manjkovalo NM 20 in Nm 28.

Ker pra-v te preje niso bile 
dovolj vleža-ne, je bilo toliko 
bolj problematično njih kro
tovičenje, !kar pa je že star 
problem. Zaradi že omenjene 
sestave bele mešanice je bila 
prohlematična trdnost iz nje 
izdelanih številk preje, kar se 
je odražalo predvsem na pro
duktivnost pri previjanju pa 
tudi pri tkanju.

d) oplemenltilnica:
Zaloge surovih -tkanin za 

dodelavo so zadoščale za nor
malno dello obrata. Zaradi 
letnih dopustov je -bilo delo 
v nočni izmeni začasno uki
njeno in temu primemo zma
njšane velikosti -dnevnih -par
tij. Ker -so dopusti v ople- 
menitilnici porazdeljeni na 
6 tednov v tkalnici pa -na 8 
tednov, se je -skupna zaloga 
tkanin za dodelavo povečala 
za cca 124.000 m.

e) konfekcija:
Domačih tkanin za konfek- 

cioni-ranje je bilo dovolj in 
zaradi tega -ni bilo zastojev v 
proizvodnji. Ponavljale -pa so 
se sta-re težave pri oskrbi z 
vezilnimi sukanci (»zlate bar
ve«), tiskanimi ovitki za bla
zine in vrečkami za rjuhe. 
Pri naročanju in oškrbi z 
embalažo povzročajo precej
šnje -motnje tudi spremembe 
v načinu pakiranja posamez
nih izdelkov, ki jih izvajamo 
po sklepih konference s pred
stavniki podjetja. 
(Nadaljevanje na 2. strani)

Laskave ocene 
za prizadevanja
Zvezna ljudska skupščina je decembra leta 1971 spre. 

jela resolucijo o kvaliteti izdelkov in o proglasitvi leta 
i972 za leto kvalitete. Z resolucijo je priporočila delov
nim organizacijam, združenjem, družbeno političnim 
skupnostim in zbornicam, naj zagotovijo, da bi težišče 
konkretnih akcij za zboljšanje kvalitete prešlo na pro
izvajalce, zlasti -še na tiste, katerih udeležba na trgu 
dma poseben pomen za življenjski nivo delovnih ljudi 
in za mednarodno blagovno menjavo.

Skrb za kvalitetno proizvodnjo je s tem postala stvar 
vse družbene skupnosti in v tem smislu so se v pre
teklem poldrugem letu vrstile akcije in ukrepi.

Slišati je bilo glasove, da podjetja spričo množice 
ostalih perečih gospodarskih problemov (neurejenost 
tržišča, pomanjkanje surovin, nelikvidnost ipd.) niso 
mogla posvetiti potrebne pozornosti letu kvalitete, ven
dar se kljub temu na splošno ocenjuje, da je velika 
večina (cca 80 %) delovnih kolektivov zadovoljivo ukre
pala.

Svet leta kvalitete (njegov mandat je skupščina po
daljšala še na leto 1973) ocenjuje prizadevanja delavcev, 
združenj, družbeno političnih skupnosti, znanstvenih 
ustanov, strokovnih šol, kot tudi republiških svetov, 
zelo laskavo. Navaja, da je v sorazmerno kratkem času 
prišlo do odločilne spremembe v odnosih do kakovosti 
izdelkov v vseh gospodarskih panogah. Zavedli smo se, 
aa sleherni posameznik lahko vpliva na napredek kva
litete in da to ne more in ne sme biti le skrb strokov
nih služb, ki so zadolžene za kontrolo. Cilj prizadevanj 
je doseči soliden nivo kvalitete v svetovnem merilu. Z 
dobro pripravljenimi in realiziranimi programi pa je 
dobršen del gospodarskih podjetij dosegel trdne eko
nomske učinke.

Naše podjetje je bilo aktivno vključeno v akcijo. 
Program je bil izdelan in v pretežni meri tudi izvršen, 
oziroma se izvršuje. Izmed 104 podeljenih priznanj (28 
zlatih plaket, 36 srebrnih in 40 bronastih plaket) je bila 
za BPT ob otvoritvi zagrebškega velesejma vročena sre
brna plaketa. To je smatrati kot priznanje za dobro 
organiziranost na področju zboljšanja kakovosti izdel
kov in pomeni tudi to, da je pozitivno ocenjen sedanji 
in predvideni nivo ustrezne strokovne službe v podjet
ju.

Pomeni pa naj tudi, da prizadevanja za nadaljnje 
zboljšanje kakovosti izdelkov ne smejo pojenjati ter 
da se na prejetem priznanju ne smemo uspavati.

Janez Lončar

BPT je prejela srebrno plaketo



Problematika proizvodnje ...
(Nadaljevanje s 1. strani)

II. Proizvodnja
a) predilnica:

junij julij

— izvrš. plana: v ef. kg 106,92 % 106,66 %
v baz. kg 108,50 % 107,83 %

— izkor. strojev 70,41 % 48,65 %
— produktivnost: baz. g/vrh (prst.) 14,80 10,13

baz. g/pr. m./h (BD) 60,23 47,85'
HOK ure 15,51 14,88

b) sukalnica:
— izvrš. plana: pri 0  Nm 10 78,— % 120,- %
— izkor. strojev 59,10 % 55,22 %
— produktivnost: g/vrh 81,25 92,35

HOK ure 16,55 11,46
c) tkalnica:
— izvrš. plana: v m2 102,08 '% 106,29 %

v votkih 102,78 % 102,73 %
—'izkor. strojev: na pog. st. ure 92,6 % 92,2 %

na ef. st. ure 96,2 % 95,9 %
— storilnost: enot/del. uro 45,49 47,13
d) oplemenitilnica:
— izvrš. plana: v m1 99,74 % 111,58 %
e) konfekcija:
— izvrš. plana: v mJ 91,74 % 95,14 %

v enotah 92,76 % 99,06 %
—izkor. strojev: 85,7 % 55,2 %
— produktivnost: ur/100 enot 98,61 78,75

Plan proizvodnje v predil
nici je tudi tdkrat zadovolji
vo izvršen. Poslabšanje 
v izkoriščanju strojev je 
enako kot v drugih obratih 
posledica izrabljanja letnih 
dopustov.

Visoko, nelogično presega
nje proizv. plana v sukalnici 
je tudi tokrat posledica nete- 
kočega oddajanja sukancev v 
skladišče preje, in je tako v 
juliju zajet tudi dobršen del 
junijske proizvodnje (ko je 
bila izvršitev izredno slaba).

V tkalnici je % izvršitve 
proizvedenega plana v kv. m 
precej večji ikot v vtkanih
votklih in je posledica preho kov II. vrste ter zaradi iz-
da na izdelavo art. z manjšo delave vzorcev.

III. Delovna sila — izostanki
junij julij

— predilnica 9,— % 32,5 %
— sukalnica 8,3 % 33,3 %
— tkalnica 13,4 % 38,3 %
— oplemenitilnica 12,5 % 30,68 %
— konfekcija 13,2 % 47,73 %

Porast izostankov v vseh 
obratih je posledica izrablja
nja letnih dopustov. Največ
ji % je v konfekciji, (kjer so 
delavke, Iki imajo večje šte
vilo dni dopusta, izrabljale 
.po več kot 12 dni. Razen tega 
je bilo v tem obratu tudi iz
rednih dopustov 0,7 %.

Skupno število zaposlenih 
v osnovnih obratih se je 
zmanjšalo za 4 osebe (predii- 
ca 3, tkalca 1).

Pomanjkanje delavk je naj
bolj občutno v tkalnici in si
cer na delovnih mestih nati
kanja votka, previjanju vot- 
ka, vozačih votka ter v či
stilni grupi. Med šolskimi po
čitnicami Obrat krije večino 
teh vrzeli z zaposlovanjem 
šolske mladine, problem pa 
se bo zaostril po pričetku 
šolskega leta.

IV. Vzdrževanje
strojev in naprai

a) predilnica:
Opravljena so bila razna 

vzdrževalna dela v čistilnici, 
mazanje krogi, ležajev na 
vseh 16 novih mikallnilkih, me
njava Orosrol valjev na 1 no
vem mikalniku, brušenje 5 
starih mikalnikov, dve večji 
popravili ina raztezalikah in 
popravilo 1 predilnika.

b) sukalnica:
Zamenjani so bili 4 pod

stavki na Mettler dvojilnem 
stroju ter pokvarjene napen
jalne jermenice na obeh su- 
kallnih strojih, zaradi kate
rih pred tem več kot 10 % 
vreten ni obratovalo.

c) tkalnica:
Remont votkiivnih previjail- 

nih strojev se je normalno

nadaljeval, remont tkalnih 
strojev pa je bil zaradi let
nih dopustov in bolezni po
novno začasno prekinjen,

d) oplemenitilnica: 
Odpravljene so bile razne 

električne in mehanske okva
re na strižniku, belilnem agre- 
g tu, obeh razpanjalnih su
šilnikih, novem kailandru in 
merilnih strojih, ki so pov
zročale slkupno 56 strojnih ur 
zastojev, 

c) konfekcija:
Zaradi pomanjkanja rezerv

nih delov je bil 6. junija od
poslan na popravilo v Zagreb

Novosti iz obratov

1 stroj za sestavo izdelkov, ki 
do konca meseca ni bil vr- 
r \ii. Večja okvara je bila tu
di na sroju za likanje izdel- 

V, ki je terjala celodneven 
zastoj. Razen tega je na za-

V. Doseganje norm

Predilnica
Tkalnica
Oplemenitilnica
Konfekcija
Konfekcija Hrib
Skladišče gotovega blaga
Zabojarna
S k u p a j :

stoje vplivalo pomanjkanje 
rezilnih sukancev, zaradi ka
terega 6 strojev ni obratovalo 
vse do 16. julija. V juliju je 
bilo tudi redno letno veliko 
čiščenje strojev.

junij
117,12%
120,25 %
117,01 % 
120,61 % 
116,47 %
127,30 % 
130,93 % 
119,34 %

julij
116,83% 
120,42 % 
120,00 % 
115,48 % 
110,89 % 
130,60 % 
139,39 % 
117,93 %

Novo montirani stroji 
in naprave v tkalnici

gostoto po votku. Poleg red
ne domače proizvodnje je pri
pravljalnica tkalnice opravila 
nekaj storitev drugim pod
jetjem (»Svilanit«, Kamnik, 
Tekstilna tovarna Senožeče), 
ki v izračunu enot niso upo
števane in zaradi porabe ča
sa negativno vplivajo na pri
kaz gibanja produktivnosti.

Obrat (konfekcije tudi v ju
liju ini dosegel planskih ob
veznosti. Razlogi za to so v 
izpadu proizvodnje, ki je na
stala zaradi posojila delavk 
drugim obratom (tkalnici) in 
počitniškdmu domu, zaradi 
splošnega čiščenja celotnega 
obrata, prepakiranja izdel-

Glede na nujnost moderni
zacije strojev in naprav, je 
bilo v prvih šestih mesecih 
letošnjega leta opravljeno de
lo, 'katerega si bomo ogleda
li kar po tehnološkem posto
pku.

V oddelku navij alnice so se 
pri snovanju zamenjale cev
čnice in pa sami stroji z na- 
vijalnim delom. Tako imamo 
sedai tri nove cevčnice delit
ve 240 cm, ki so nadomestile 
stare cevčnice, delitve 200 
milimetrov. Kot posebno no
vost, ki jo  lahko tu omeni
mo, je en navijalni del za 
dve cevčnici (firme Schlaf- 
hoirst, taiko, da se iz ene snu
je, na drugo pa se pripravlja
jo križni mavitki in povezuje
jo niti. Ko je snovailna parti
ja iz ene cevčnice gotova, se 
prediležje stroja po tračnicah 
premakne (k drugi cevčnici in 
se 'lahko začne snovati dru
ga partija, potem pa se po- 
s tenek zopet ponovi.

Poudariti moram, da se pri 
tem poveča izkoristdk glede 
na hitrost navijanja na po
večani format Ikrižnih napit
kov in na ipovečani premer 
koluta 'snovalnih valjev. Tre
tjo cevčnioo delitve 240 mm 
za 540 križnih navitkov pa 
so izdelali v naši mehanični 
in elektro delavnici, za kar 
gre posebna zahvala vzdrže
valcem, ki so pri tem delu 
sodelovali. Za naviialni del 
pa smo k tej cevčnici upo
rabili preurejen, stari Scblaf- 
horst širine 1800 mm. Tako 
smo poenotili širino snoval- 
nib valjev in s tem odpadejo 
dodatna pripravljalna dela v 
škrrtbilnici.

'Povečana velikost križnih 
navitkov na končni premer 
230 mm na Avtoconerjih nam 
je pripomogla, da ie do 50 % 
več oreie na teh križnih na- 
vitikih, ikot mri preišm'i delit
vi. Naj pri tem omenimo tu
di. da smo dobili merilec na
petosti in tehtnico, s kateri
ma se kontroliralo in nastav
il a io trdota in teža križnih 
navitkov. Zato se predvide
va zmanišanie procenta ore-- 
vi’ nn.ia ostankov na 1—2%.

Ker pa uporabi lamo za ar
ti ki e O'd Nm 20—34d za osno- 
(Nadaljevanje na 3. strani)

Predležje snovalnega stroja

Greben s cevčnico snovalnega stroja

Navijalna naprava za votek 
(UNIFIL)

Optično elektronski polnilec 
za menjavo votka (LOEPFE)



Akcijski program ZK
V sredo, 5. septembra 1973 je bil v sejni dvorani SO Tržič posvet sekretarjev osnovnih organi
zacij in stalnih aktivov. Na njem so sprejeli akcijski program do 15. oktobra letos. Naloge 
programa so tolmačili: Miloš Savič, predsednik kadrovske komisije pri občinskem komiteju 
ZKS Tržič, Zora Šemrl, sekretar Obk SZDL in Janez Piškur, tehnični sekretar Obk ZKS Tržič. 
Ker pred vsemi komunisti stoji vrsta pomembnih nalog, katere bo potrebno opraviti v zelo 
kratkem času, je prav, da z njimi seznanimo tudi komuniste in ostale člane našega kolektiva.

Pred ZKS stojita dva po
membna dogodka: VII. kon
gres ZKS in X. kongres ZKJ.
Zato je čas, da se vključimo 
na ta diva pomembna dogod
ka tako, da ocenimo oprav
ljeno delo: Pri ocenjevanju 
pa mora biti prisotna takš
na mera kritičnosti, s kakr
šno je bilo ocenjeno delo ZKJ 
s pismom predsednika ZKJ 
iin izvršnega biroja predsed
stva ZKJ, 29. septembra 1972. 
V razprave, katere naj zaje
majo sleherno organizacijo 
ZK, skušajmo realno oceniti 
vse pozitivne dosežke in pre
mike v zadnjem obdobju, ka
tere je izbojevala naša druž
ba. Ravno tako pa moramo 
oceniti tudi 'tiste akcije, ka
terih reševanje je že zastav
ljeno.
Nepravilno bi bilo, da bi oce
njevali samo pozitivne stra
ni našega dela. Razprave 
usmerimo tudi na tista po
dročja našega della, koder je 
še vrsta nerešenih proble
mov. Zavedajmo se, da smo 
dolžni posegati z našim de
lom ‘tudi na področja, kjer 
je potrebno vllagati več napo
rov in je potreben daljši čas, 
da dosežemo končni cilj.

Ob pregledu opravljenega 
dela preglejmo 'tudi sprejete 
sklepe, ki smo jih isprejeli 
po pismu predsednika ZKJ

in izvršnega biroja ter 29. se
je CK ZKS. še vedno se ugo- 
tr,- .ja nedosledno izvajanje 
sprejetih sklepov. To opozar
ja na nedoslednost, omahlji
vost iin neučinkovitost 'ter 
ostale slabosti, iki jih imamo 
v organizacijah in organih 
ZK. Še naprej se moramo bo
riti proti pojavom idejno-po. 
litične in aikcjske razceplje
nosti ter krepitvam novih ob
lit strarJ.carstva j.i bojev za 
pciožaj oblasti. Še posebej pa 
moramo biti pozorni na mo
rebitno prisotnost in vpliv 
interesov pojmovanj, ki na
sprotujejo interesom delav
skega razreda in socialistič
nega samoupravljanja.

Bodimo pozonni na konkre
tno objektivno ocenjevanje, 
•’tako >se postavljajo :a obna
šajo v družbeni praksi čla
ni, izvoljeni funkcionarji, or
ganizacije in forumi ter s 
stalno kontrolo izvrševanja 
iWog lahko uspešno ugotav
ljamo konkretno osebne in 
kolektivne.

Pozorni moramo biti pni 
ocenjevanju idejno-politične 
usposoMjenoisti članstva Zve
ze komunistov in pri načrto
vanju rnada/lnjega izobraževa
nja. Ne moremo ei predstav
ljati pozitivno reševanje na
log, ki stojijo pred samo- 
upravi j alici, da jih bodo reše

vali idejno-politične nespo
sobne osebe. Samoupravlja
nje je stvar celotne naše sa- 
moupraivne socialistične Sku
pnosti in njene idejno-politič
ne razgledanosti. Ko bomo 
dosegli primerne stopnje us
posobljenosti samoupravljal- 
cev za reševanje predstoječih 
problemov, bomo dosegli tudi 
učinkovitejše in doslednejše 
reševanje vseh znanstvenih 
problemov. Odstraniti je po
trebno vpliv privatizacije iin 
v-tliva posameznikov ter sku
pin pri vodenju kadrovske 
politike v delovnih organiza
cijah v gospodarstvu in ne
gospodarska organizacijah. 
Zato je treba krepiti vloge 
družbenega dogovora o ka
drovski politiki in dosledno 
izvajati norme, ki urejujejo 
in uravnavajo ta vprašanja.

V tem pozivu na pričetek 
predkongresne dejavnosti so 
nakazana samo nekatera naj- 
bistvenejša vprašanja. Nalo
ga vseh občinskih organiza
cij pa je, da se dotaknejo tu
di ostalih problemov, katerih 
rešitev je bistveno pomembna 
za uspešnejše, izvajanje poli
tike ZKJ.

Naloge stalnih aktivov ZK 
ter OO ZK:

V .sodelovanju s komisijo 
za kadrovska vprašanja pri 
občinskem komiteju ZKS Tr.

Novosti iz obratov
(Nadaljevanje z 2. strani)

vo in votek prejo iz brezvre- 
tonskiih predilnikov, se tu po
javlja problem, da ne more
mo dobiti: željene enake ve
likosti križnih navitikov kot 
tudi dolžine niti. Kajti, na 
Avitocodnerjih Imamo navi
janje na konusne c V re, 
medtem 'ko se uooraiblljalo 
pr.j BD-200 cilindrične. Pri 
snovanju pride pri prvih na- 
vi'tkih do dušenja ■odvijailn'’- 
ga balona miti, a pri drugih 
— to je BD-200 navftkih — 
pride do odpiranja balona in 
mora biti format zaradi tega 
manjši. Zato željno pričaku
jemo rešitve konstruktor,iav 
in tehnologov brezvretenskih 
predilnikov o navijanju re. 
zerve. Z omejeno rezervo bi 
lahko na eno vreteno sncval- 
ne cevčnice, s preureditvijo, 
nataknili po dva križna na- 
vitka, povečali s tem snoval- 
no dolžino iin prihranili pri. 
dodatnem delu.

V sami tkalnici naj omeni
mo prestavitev 20 picanol 
avtomatov (grebenska širina 
290 cm) namesto izločenih 32 
dotrajanih ATR avomatov. 
Kot posebnost veflija omeniti, 
da je vsak .stroj opremljen z 
navil alno napravo za votelk 
(UNIFIL) in optično elektron
skim polnilcem za menja
vo votka (LOBPFE).

Unlifilm aparat je montiran 
na desni strani stroja, kjer 
je predhodno stal klasični 
magacin z votkovimi naviitki. 
/parat navija prejo na vcit- 
kcr.-o cevko '(lahko iz konične
ga afi cilindričnega križnega 
navi tika), s pomočjo vrtečih 
se krtač se očisti ostanek re
zerve uiti, nato pa se cevka 
vrača do pripravljalnega me
sta za navijanje. Ker je apa
rat kompliciran, zahteva do
ber vzdrževalni kader, kot tu. 
di skrajno pazljivost In vest
nost delavk, iki s temi apa
rati upravljajo. V primeru 
okvare, ki bi trajala dalj ča
sa, se inavijalna glava zelo hi
tro izamenja z rezervno, ta
ko da ne pride do zastoja na 
tkalskem stroju zaradi navi
janja votka. Prednosti, ki se 
pri tem pojavijo, so sledeče: 
odpade matikalec votka, zma
njša se 'število v-otkovnih cevk 
(trudi 25—30 krat na tkalski 
stroj, saj potrebuje en Unifi'1 
za normalno obratovanje le 
10 cevlk), tretja prednost pa 
je hitrejše in točnejše ugo
tavljanje napaik na votlkov- 
nem navitiku. (Na relaciji 
tkalskega navijalnega stroja 
je ugotavljanje napak precej 
težje).

Zato je treba rentabilnost 
investicije gledati v glavnem

z vidika pomanjkanja delov
ne sile — natikalcev votka, 
kot tudi s stališča material
nih stroškov.

Montažo je izvršil monter 
f.-me Lessona s pomočjo na
ših vzdrževalcev.

Tkalski stroji so bili pr
votno opremljeni e mehan
skim menjalcem votka, ki ni 
bil zanesljiv, Zlasti še, ker 
smo uporabljali cevke za 
električno menjavo.

Vsalka cevka je opremljena 
z oblogo iz svetleče refleksne 
kovine (npr. Al.). Ko zmanj
ka preje na cevki, nam snop 
svetlobe predpisane svetilno
sti, iki pada na to oblogo, od
bije fotone 'ter daje impulze 
elektromagnetnemu releju in 
preko drugih mehanizmov iz
vrši menjavo votka. Za ome
njeni polnilec 'lahiko trdimo, 
da dela zelo dobro. Prednosti 
tega menjalca so v povečanem 
izkoriščanju tkalskega stro
ja — kar je največjd namen 
— zmanjša pa :se tudi pro
cent odpadne preje, ikaiti re
zerva se lahko zmanjša za 
polovico.

Montažo so izvršili vzdrže
valci elektro delavnice, ki je 
bila po izjavah inšpektorja 
in monterje firme Leopfe ze
lo dobro opravljena.

obratovodja 
inž. Janez Šmid

Žič je potrebno izvršiti ka
drovanje članov na funkcije 
za naslednjo mandatno ob
dobje v stalnih aktivih ZK, 
osnovnih organizacijah ZK, 
oočšnsco konferenco ter nje
ne organe.
Nujno je aktivno sodelovanje 
tudi v kadrovskih pripravah 
na X. kongres ZKJ ter VII. 
kongres ZKS.

Rok: 30. september 1973
Vsaka organizacija in sle

herni član morajo aktivno so- 
J .lavati v razpravah osnutka

ustave SFRJ ter SRS in pri 
oblikovanju občinskega sta
tuta ter statutov krajevnih 
skupnosti.

Rok: 15. oktober 1973
V pripravah na X. kongres 

ZKJ se mora oceniti delo v 
sleherni organizaciji, orga
nih konference ZKS Tržič in 
sami konferenci. V razpra
vah je trdna izhajati iz izhodi
šča za pripravo stališč in 
ti iepo i X. kongresa ter po
ziva o nčinruega .komiteja na 
predkongresno dejavnost.

Naši izdelki

Fantazija
je naš nov proizvod posteljnine s prijetnim, tiskanim vzorcem 
v različnih nežnih barvah, namenjen našim malčkom.
Narejen je iz popolnoma modeme tkanine, s čudovito sesta
vo in otipom. Se ne krči in ima obstojne barve, likanje pa ni 
potrebno. Fantazija je izdelana iz 51 % polinoznih vlaken in 
49 % kvalitetnega bombaža. Garnitura vsebuje kapno razsež
nosti 130 X 100 cm, 2 blazini 50 X 40 cm in rjuho 140 X 100 cm.

Otroška sobica, ki ima postlano posteljico s »Fantazijo«, je 
del pravljične dežele, kjer bodo naši najmlajši preživljali ve
sele trenutke pred spanjem in se prebujali v pravljičnem sve
tu, spanje v njem pa bo mehko in toplo.
Mamice, oglejte si »Fantazijo« v naši trgovini in ne bo vam 
žal! Popeljite vaše malčke v deželo pravljic, katere najpo
membnejši košček lahko kupite za samo 135,30 din!

Mara Mayer

ZAKAJ TAKO?

Ta oder stoji v našem parku že od občinskega praznika. Če
mu le služi?



Akcija leta kvalitete v BPT
(2. nadaljevanje in konec )
V zadnjih dveh številkah našega glasila smo obdelali akcijo leta kvalitete na splošno in v ce
lotni slovenski tekstilni industriji. S pričujočim sestavkom izpolnjujemo obljubo, da bomo 
opisali vpliv leta kvalitete na aktivnost s področja kakovosti v BPT.

1. Namesto uvoda: 
pogled nazaj

Da bi pravilno doumeli pro
blematiko kakovosti, sem se 
odločil, da podam grob pre
gled razvoja kakovosti od 
prvih začetkov do danes. 
Morda smatrate, da ta del ne 
sodi v današnjo temo, vendar 
sc mi zdi potreben.

KAKOVOST IN CAS
Kakovost, kot posebna ka

tegorija v proizvodnem pro
cesu, se ni razvijala premo
črtno z rastjo industrializa
cije .temveč je bila podvrže
na specifičnosti časa. Značil
nost obrtniške dejavnosti 
preteklosti je v individualni 
kakovosti, s katero si je moj
ster zagotovil svoj obstoj. 
Nizka kupna moč prebival
cev je zaviralno delovala in 
se je zato kakovost razvijala 
na dveh nivojih: za bogate in 
revne.

Industrializacija je pome
nila propadanje obrti in je 
vplivala obenem tudi na ka
kovost. Kakovost proizvodov 
se je v primerjavi z ročnimi 
izdelki poslabšala. To poslab
šanje pa so odtehtale znatno 
nižje cene, ki so bile rezultat 
mnogo včeje produktivnosti. 
Industriska revolucija — in z 
njo tudi spremembe v tržnih 
zakonitostih — je vplivala na 
nivo kvalitete. Kakovost se je 
oblikovala na neposredni od
govornosti delavcev v proiz
vodnem procesu. Sistem ukre
pov je zagotavljal napredek 
kakovosti.

Koncepcija indivdualne ka
kovosti proizvodnega delavca 
je med obema vojnama po
stala zavora za napredek teh
nike in razvoja dela. Obliko
vala se je nova industrijska 
kakovost, ki ni več temeljila 
na posameznih, temveč je po
stala politika podjetja. Kako
vost se je z gospodarskimi 
krizami, konjukturo in vojna
mi spreminjala, koncept pa 
se ni več spremenil.

KAKOVOST PRI NAS
Pred vojno je bil naš go

spodarski razvoj pod nepo
srednim vplivom tehnično 
razvite Evrope. Tuji gospo
darji so prinašali izkušnje iz 
Češke. Avstrije in Nemčije. K 
nam so prinesli delovne nava
de in tudi metode. Tako je bi
lo tudi s kakovostjo, ki se je 
izoblikovala v posebni sistem 
pritiska na delavce. Povojna 
leta so bila posebej pri nas v 
znamenju izgradnje. Mnogo 
strokovnjakov je odšlo in 
morali smo postaviti nove te
melje gospodarstva na izkuš
njah, pogosto tudi z veliko 
mero improvizacije. Velika 
konjuktura je negativno vpli
vala na kakovost. Ta se je v 
primerjavi s predvojno, zni
žala. Svoj doprinos k take
mu stanju je dalo tudi plan
sko gospodarstvo.

PERSPEKTIVE V NAŠEM
SISTEMU
Razvoj bo potekal pred

vsem v znamenju dveh karak
teristik: mednarodne delitve 
dela in storitev ter tržnih za
konitostih. Jugoslavija se žel: 
enakopravno vključiti v med
narodno gospodarstvo, ne 
more pa tudi več mimo zah
tev, ki jih oblikuje naše trži
šče.

Za jugoslovansko gospo
darstvo je značilen sistem sa
moupravljanja. Delovne nava
de in naša zavest mora biti 
vpletena v ta sistem. Izobli
kovati se mora posebni od
nos delavca — samouprav
lja la  do kvalitete svojega de
la in učinkovitosti poslovanja 
v celoti. To bomo lahko do
segli le s poznavanjem so
dobnega načina spremljanja 
in zagotavljanja kvalitete. V 
našem gospodarstvu je torej 
potrebno izoblikovati novo 
koncepcijo kakovosti — kot 
samoupravni odnos proizva
jalca do kakovosti — t. j. od
govornost za kakovost do se
be in družbe.

2. BPT, kakovost in 
leto kvalitete

SPLOŠNO
V prvem delu smo posegli 

v zgodovino kakovosti. Ker 
smo govorili na splošno, to 
velja tudi za nas in naše pod
jetje.

Bivšima lastnikoma BPT je 
uspelo z izkušnjama in meto
dami doseči nivo, da je plat
no jz Tržiča postalo tudi znak 
kvalitete. Povojna leta so 
predvsem za tekstilno indu
strijo pomenila močno ko
njukturo in borbo za plan. 
Razumljivo, kvaliteta ni bila 
več primarnega pomena, ni 
pa v BPT preveč občutno 
padla in to je naše podjetje 
ohranilo v skupim podjetij, 
k; jim je svoj sloves uspelo 
ohraniti do danes.

Tradicija tržiških delavcev 
je torej ostala, žal pa so se 
pogoji gospodarjenja močno 
spremenili. Ztfczne uredbe in 
splošna situacija tekstilne in
dustrije je slabo vplivala na 
podjetje. V boju za cenejšo 
proizvodnjo in nadomeščanje 
izgub smo povečali produk
tivnost in izbirali surovine, 
ki bi prenesle zamrznjene ce
ne. Rast cen surovin ter osta
lega reprodukcijskega mate
riala in zmanjšana kupna 
moč prebivalstva torej nista 
pozitivno vplivala na kvalite
to. V času borbe za stabili
zacijo in znižanje stroškov 
poslovanja, leto kvalitete ni 
bilo vsajeno v preveč plodna 
tla.

PRED AKCIJO
Težave 'tudi BPT niso bile 

prihranjene. Težko je podati 
pravilni odnos vplivov na 
kvaliteto, toda če zanemari
mo vpliv zveznih in republi

ških predpisov, lahko navede
mo sledeče karakteristike:

— zastarelost opreme in 
strojnega parka,

— nakup surovin nižjih ka
kovostnih vrst in občasno po
manjkanje tudi teh,

— pomanjkanje strokovne
ga kadra — tako na proiz
vodnih delovnih mestih, ka
kor tudi pri upravljanju pod
jetja in

— močna fluktuacija delov
ne sile.

Tako stanje ni moglo daja
ti spodbudo za napredek in 
tako smo ugotavljali, da na
še podjetje sicer še vedno 
prednjači v produktivnosti, v 
ostalih aktivnostih pa zaosta
ja za drugimi tekstilnimi 
podjetji, ki so nekoč dobiva
la spodbudo in zgled pri nas. 
Prav tipičen je primer službe 
kontrole kvalitete, v kateri 
smo ostali na določeni ravni, 
ni pa bilo več napredka. V 
nekem obdobju je bila ta 
služba zaradi fluktuacije celo 
skrčena na minimum. Torej 
akcija leta kvalitete kljub 
problemom, ki so bili in so, 
ni brez pomena. Tega se še 
posebej zavedamo v službi 
kontrole kvalitete.

AKCIJA LETA
KVALITETE
Na začetku leta kvalitete 

smo imeli razširjeni kolegij, 
na katerem smo obravnavali 
problematiko kakovosti in 
aktivnosti, ki naj bi jo imeli 
v letu kvalitete.

Služba kontrole kvalitete je 
sprejela nalogo, da poskrbi 
za širšo aktivnost, ki naj bi 
zajemala notranjo problema
tiko kakovosti in sodelova
nje v republiških in zveznih 
akcijah leta kvalitete. Pose
bej pri sodelovanju smo za
beležili velik uspeh.

Na osnovi programa aktiv
nosti, ki smo jih predvideli 
kot akcijo leta kvalitete v 
v BPT, uspehov, ki smo jih 
dosegli pri uresničevanju ak
cij, in pri sodelovanju v ko
misijah ter odborih republik 
in zvez, smo kandidirali za 
podelitev plakete leta kvalite
te. Plakete je podelil Savet 
Godine kvalitete oziroma 
ZIS.

Rezultati izbora so že zna
ni. V prejšnji številki smo 
omenili, da je naše podjetje 
dobilo srebrno plaketo. Sve
čana podelitev je bila na za
četku jesenskega velesejma v 
Zagrebu.

3. Program akcij
Navajam nekaj točk pro

grama leta kvalitete. V pro
gramu si bomo ogledali le 
tiste točke, ki so bistvenega 
pomena za napredek kakovo
sti, ne pa tudi programov, ki 
so splošnega pomena za bolj
še gospodarjenje podjetja. 
Na primer:

— nabava računalnika pozi
tivno vpliva tudi na kako

vost, z njim je mogoča bolj 
temeljita obdelava problema
tike kakovosti ipd.

Napredek kakovosti pred
stavlja tako kompleksno 
vprašanje, da bi težko oka- 
rakteriziral osnovne dejavni
ke. Poleg navedenih je še 
vrsta drugih, ki pridejo v 
kompleksnejšo obdelavo v 
naslednjih letih.

TRŽNA IN EKONOMSKA
KAKOVOST
Pogosto slišimo ta dva ter

mina, ki ju nekateri uporab
ljajo bolj zato, ker zvenita 
moderno, akutalno. V bistvu 
je tržna kakovost taka, ka
kršno želi potrošnik. Eko
nomska kakovost pa je tista, 
ki jo izoblikuje podjetje v 
smislu »pravilne kakovosti« 
•t. j. take, ki ni niti preveč 
nizka. Najti pravilno pot, ni 
lahko. V letu kakovosti naj 
bi BPT razčistila in izobliko
vala osnovne teze, v nasled
njih letih pa izvršila progra
miranje proizvodnje v tem 
smislu.

PODJETJE V ODNOSU
DO POTROŠNIKA
Potrošnik je premalo se

znanjen s kakovostjo naših 
proizvodov, še posebej pa z 
uporabnostjo le-teh. Akcija je 
še toliko bolj pomembna, ker 
se tako lahko doseže tudi ve
lik ekonomski uspeh. Izpo
polniti je potrebno obvešča
nje o naših proizvodih v jav
nih občilih, pozabiti pa ne 
smsmo na trgovino (seminar
ji za prodajalke).

Posebno strategijo je po
trebno izoblikovati v prime
rih reklamadij. Te se morajo 
reševati v odpremnih rokih 
in morajo biti ustrezno ob
delane (princip marketing 
koncepcije).

ORGANIZACIJA
IN RAZVOJ SLUŽBE
ZA KAKOVOST
Stanje organizacije v pod

jetju ni zadovoljivo. V službi 
kotnrole kvalitete je potreb
na nadaljna reorganizacija v

smislu dokončnega izobliko
vanja integralne kontrole in 
prehajanje v funkcijo skrbi 
za zagotavljanje kvalitete. 
Sem sodi tudi razvoj te služ
be v smislu novih tehnik 
(statističnega prikazovanja 
podatkov, obdelave po meto
dah matematične statistike 
itd.).

Teh nekaj osnovnih točk 
jasno kaže, kako kompleksen 
in obsežen je problem na
predka in aktivnosti na pod
ročju kakovosti. BPT bo po 
svojih močeh, kljub proble
mom glede pomanjkanja 
kadrov, poskušala doseči ta
ko visok nivo kvalitete, da 
bo sloves podjetja, ki v veliki 
meri skrbi za kakovost, ohra
nila.

4. Sodelovanje BPT 
v drugih akcijah

Večina bralcev je prepriča
na, da je podjetje zaprto v 
lokalnih mejah in ne igra bi
stvenejše vloge v republi
škem merilu. Temu seveda ni 
tako. Danes govorimo o ka
kovosti, zato se ne bi ustav
ljal ob sodelovanju BPT pri 
republiških sporazumih, pri 
ZITTS, pri izmenjavi izku
šenj med podjetji idr.

Že leta 1962 se je naše pod
jetje vključilo v komisijo za 
standardizacijo. Žal je komi
sija po enem letu razpadla. V 
smislu sodelovanja na pod
ročju kontrole kvalitete je bi
la v letu 1967 ustanovljena 
nova komisija v okviru 
ZITTS. Predsednik je postal 
član našega podjetja. V letu 
1970 se je iz te komisije for
mirala komisija za kakovost 
pri Gospodarski zbornici SR 
Sloveniji. Na tak način se je 
naše podjetje intenzivno 
vključilo v aktivnost na pod
ročju kakovosti, še posebej 
pa jugoslovanske standardi
zacije.

Zaradi pomembne vloge na
šega podjetja pri sodelovanju 
na področju kakovosti je bil 
naš predstavnik kooperiran v 
leto kvalitete v 
(Nadaljevanje na 7. strani)

Velesejem in leto kvalitete
Podjetja, ki so v Zagrebu prejela priznanja za aktivnost 

v letu kvalitete, na samem sejmu niso dali večji poudarek 
temu dogodku, ker priznanja niso pomenila tudi »kvalitetni 
znak proizvodov.«

V tem smislu je bil med vsemi najbolje urejen paviljon 
podjetja »Borovo«, ki je z reklamnimi napisi poudaril napre
dek in akcijo leta kvalitete v svojem kolektivu.

Od tekstilnih tovarn pa je na tem področju največ napra
vila tovarna perila »Labod« iz Novega mesta.

Z. J.

Na kratko o letu kvalitete
Na iniciativo Jugoslovanske zveze organizacij za kvaliteto 

in zanesljivost proizvodov ter storitev — JUSK-a — in na 
predlog Zveznega izvršnega sveta ter Zvezne skupščine je bila 
28. 12. 1971 sprejeta »Resolucija o kakovosti proizvodov« in 
leto 1972 proglašeno za leto kvalitete v Jugoslaviji.

Zvezna skupščna je 28. 12. 1972 pregledala dela Saveta Go
dine kvalitete in podaljšala njegov mandat še v leto 1973.

Pokrovitelj celotne akcije je bil predsednik republike tova
riš TITO.

Celotno akcijo je vodil Savet Godine kvalitete Jugoslavije, 
pod predsedstvom Diemala Bijediča. Za izvedbo po republikah 
so bile zadolžene Gospodarske zbornice, ki so akcijo vodile 
preko odborov leta kvalitete. Z. J.



Naši gasilci na republiškem tekmovanju
Že po tradiciji imamo gasilci tekstilne industrije v vsej Sloveniji dolgoletne delovne izkuš
nje. Vsekakor pa je izredno velikega pomena strokovno usposabljanje prostovoljnih gasilcev 
v vsakj delovni organizaciji. Nobena ura na praktični vaji ne mine brez truda in prizadev
nosti vsakega posameznika, zlasti pa še v pripravah na tekmovanje.

Upravni odbor IGD BPT 
Tržič je na svoji 4. redni seji 
obravnaval razpis Gasilske 
zveze Slovenije in sklenil, da 
takoj dopolnimo žensko dese
tino v našem društvu, začne
mo z rednimi praktičnimi va
jami in da prijavimo za tek
movanje v Preboldu žensko 
in moško desetino. Posebno 
svečano obeležje letošnjega 
republiškega tekmovanja tek
stilne industrije Slovenije z 
zelo dobro udeležbo, je bilo 
praznovanje 100-letnice indu
strijskega gasilskega društva 
v najstarejši slovenski tekstil
ni industriji, to je TT PRE
BOLD.

Sobota, 1. september, je 
zahteval precej naporov in 
znoja vseh tekmovalcev v 
kompletni gasilski opremi. 
Zjutraj ob 4. uri, smo imeli 
zbor. Priprava opreme in dru
gih zadev nam je vzela le ne
kaj minut in že smo čakali 
na prihod avtobusa. Kmalu 
smo v »bunkerje« avtobusa 
zložili vso potrebno opremo 
in orodje, sedli na udobne se
deže in se odpeljali. Sprevod- 
niške posle je prevzel Vili 
Perko. V Bistrici, na avtobus
ni postaji, smo imeli posta
nek za vstop nekaterih tek
movalcev, nato še v Podbrez- 
jah za dve članici, šofer Jože 
je na postaji v Podbrezjah 
presenečen sprejel krasen šo
pek cvetja.

Vozili smo hitro. Na Troja
nah nas je prijeten vonj vabil 
na krofe in skodelico čaja, 
zato smo naročili zajtrk. Med 
vožnjo smo ponovili še nekaj 
taktičnih nalog in vaje prve 
pomoči z obvezovanjem — ta
ko nam je vožnja kar prehi
tro minila. Točno ob določeni 
uri smo ustavili pri glavni 
vratarnici TT Prebold. Redar 
nam je odredil parkirni pro

stor in poveljnik, Stane 
Uman, je ukazal, da poh.ti- 
rao z oblačenjem delovne ga
silske obleke s kompletno 
opremo. Vse je potekalo v 
najlepšem redu in v zboru so 
korakali na tekmovalni pro
stor. Seveda, najprej so dese
tarji opravili žrebanje vrstne
ga reda.

Sodniki so imeli še kratek 
posvet. Komisija A je natanč
no pregledala dokumentacijo 
in gasilske legitimacije, dese
tarjem pa izročila mapo z 
ocenjevalnimi polami. Dina
mika tekmovanja je potekala 
nemoteno in strogo po pred
pisih. Ocenjevanje napak 
med izvajanjem tekmovalne
ga programa se je nekoliko 
raztukovalo, toda sodniki so 
natančno merili čas, pri na
pakah pa vsem sodelujočim 
pripisali negativne točke. Ma
lo treme je spremljalo vsako 
tekmovalno desetino, še po
sebno so bile zaskrbljene na
še ženske, ki so tokrat prvič 
nastopile na republiškem tek
movanju. V dopoldanskem 
času je nastopilo 8 ženskih in 
12 moških desetin. Torej, iz
redno pohvalna udeležba. Mo
ške desetine so se pomerile 
v suhi vaji z MB 800/1, po pri
ročniku za gasilske praktične 
vaje III/1-a in v izvajanju do
kaj zahtevne taktične naloge.

Ženske tekmovalne enote 
so prav tako izvajale suho 
vajo z MB 800/1 — to je tro- 
delni napad in še praktično 
nudenje prve pomoči pri tež
jih poškodbah (prelomi ko
sti). Roke so se tresle med iz
vajanjem tekmovalnega pro
grama, znoj je prepojil vsa
kogar. Ne malo naporov je 
bilo vloženega in tudi uspehi 
so temu primerni. Le poglej
mo!

Ženske desetine.
1. IGD Tov. nog. Polzela
2. IGD TT Prebold
3. IGD Ajdovščina
4. IGD BPT Tržič
5. IGD Svila Maribor
6. IGD Odeja Škofja vas
7. IGD Predilnica Litija
8. IGD Svilanit Kamnik

Moške desetine:
1. IGD TT Prebold
2. IGD Polzela
3. IGD Induplati Jarše
4. IGD Prebold II. des.
5. IGD Novoteks
6. IGD BPT Tržič
7. IGD Predilnica Litija
8. IGD Svilanit Kamnik
9. IGD Ajdovščina

10. IGD Dekorativna
11. IGD Tekstilindus
12. IGD Metka — Celje

Kot vidite, zlata sredina 
med nastopajočimi le ni kar 
tako in nam povsem zadovo
ljuje vloženo delo. Pri objavi 
rezultatov je predsednik tek
movalne komisije dejal: »Ni 
važno biti prvi, čeprav ni pri
jetno biti zadnji, toda po
membno je, da tekstilci sode
lujemo.«

Po tekmovanju je sledila 
velika parada, v kateri smo 
sodelovali tudi z našim pra
porom. Na slavnostnem pro
storu smo videli lepo okraše
no tribuno z najvidnejšimi 
predstavniki. Poveljnik IGD 
TT Prebold je prebral kroni
ko društva, sledili so po
zdravni govori, zatem pa po
delitev pokalov zmagovalnim 
ekipam in spominskih di
plom vsem sodelujočim. Dol
gi aplavzi so spremljali dese
tarje, ko so iz rok predsedni
ka sprejemali priborjena pri
znanja.

Ivan Valjavec

Transparent vabi na proslavo

Naše gasilke pri spajanju sesalnega voda

Urno, vendar prepočasi za boljše mesto

BPT -  Včeraj, danes, jutri...
V zadnjem nadaljevanju o zgodovini našega podjetja si bomo ogledali proizvodnjo v letih 
1950—1960, nadaljnji razvoj in modernizacijo tovarne v tem času ter prizadevanja na področju 
samoupravljanja.

Proizvodnja 1.1955 
—  kmečka preja

V leto 1955 je podjetje vsto
pilo skoraj brez zalog bom
baža. Zato prvih pošiljk niso 
mogli uporabiti tako, kot bi 
bila zahtevala zahtevala kva
liteta proizvodnje. Skupna 
nabava je dosegla 3676 ton, 
od katerih so predelali 3016 
ton surovin.

Proizvodnja je dosegla 
2.727.816 km enonitne preje, 
katere so prodali 639,229 kg, 
vse ostalo pa porabili v tkal
nici, sukalnici in motovilnici. 
Na trgu je bilo veliko pov
praševanje po preji za hišno 
uporabo in domačo obrt.

V sukalnici, motovilnici in 
beliilnici so predelali 196 ton 
enonitne kmečke preje, 55 ton 
več nitne 8,3 ton za kord, 149 
ton sukane preje za industri
jo, 28 ton pa preje v različ
nih predenih.

Konkurenca 
na domačem trgu 
in izvoz

Tudi v letu 1956 je bilo 
povpraševanje po industrijski 
preji močno in s prodajo ni 
bilo težav. Pri preji za do
mačo obrt se je opažalo po
puščanje povpraševanja za 
mule — prejo.

Od prodanih tkanin je bilo 
33 % surovih, 39 % beljenih 
in 13 % barvanih. Belilnica ni 
zmogla zadovoljiti povpraše
vanja po beljenih tkaninah. 
Produkcija barvnih, tkanin je 
bila otežkočena zaradi po
manjkanja vode in pare. 
Konkurenca je prodajala su
rove tkanine po ugodnejših 
cenah, kakor jih je zmogla 
tržiška tovarna.

V splošnem se je opažalo 
na zunajem trgu že sorazmer
na nasičenost s surovimi tka
ninami. Izvoz je dosegel 30 % 
skupne prodaje. Pretežno so 
izvozili surove tkanine, le 
malo je bilo barvanih in be
ljenih.

Ustanove v službi
socialističnega
skrbstva

V socializmu je vsa skrb 
podjetja posvečena odnosu 
do delavca, ki je pri njem v 
delovnem razmerju, da ga na 
delovnem mestu zaščiti teh
nično pred nevarnostjo nez
god, da mu nudi ustrezno 
stanovanje, v primeru obole
losti tudi zdravniško pomoč, 
mu olajša odhod na delo pri
skrbi poceni izdatno prehra
no, ter mu ob plačanem do
pustu omogoči oddih v po
čitniških domovih.

Tem ciljem in namenom 
služijo posebne ustanove in 
naprave, ki jih podjetje fi
nančno popira z izdatnimi do
tacijami, da jim tako omo
goči uspešno izpolnitev po
verjenih nalog. Zato so bile 
organizirane, kot samostojne 
gospodarske in računske eno
te z lastnimi upravnimi orga

ni, obratna ambulanta BPT 
delavski dom, sindikalni po
čitniški dom in uprava stano
vanjske skupnosti.

Sindikalna
organizacija
1957— 1959

Sindikat BPT deluje v tes
ni povezavi z upravo podjet
ja, organi dleavskega samo
upravljanja in partijsko or
ganizacijo. Sodeloval je pri 
vseh važnejših odločitvah ter 
proučeval predloge organov 
delavskega samoupravljanja. 
Sindikalna organizacija je da
la svoje sugestije in pripom
be, pa tudi pobude glede or
ganizacije prehrane, pre
voza, letovanja, preventivne
ga zdravljenja ter splošnega 
zboljšanja življenjskih pogo
jev. Razen tega je posvečala 
posebno pažnjo organizaciji 
kulturno prosvetnega dela,
(Nadaljevanje na 6. strani)



BPT -  Včeraj, danes.

V spomin 

Olga
Srdanovič

Huda prometna nesreča nam je v soboto, 8. septem
bra popoldan, nenadoma iztrgala med Bistrico in Loko 
kar troje življenj. Na kraju nesreče je bila na mestu 
mrtva naša sodelavka Olga Srdanovič, rojena Meglič. 
Asfaltna cesta in pločevina razbitega avtomobila sta 
vzele življenje materi treh otrok.

V obratu tkalnice, na XI. oddelku, je nastala turob
na praznina. Še v petek popoldan smo bili skupaj na 
rednem delu, polni vedrine in delovnega poleta. Njen 
miren in tih značaj, vestnost, discipliniranost, natanč
nost pri delu, ročna spretnost in praktično znanje, so 
bile tako pomembne človeške vrline, da smo čestokrat 
občudovali njeno nenehno prizadevnost.

Poipolnoma nemočni smo obstali ob kruti, tragični 
resnici, z bolečino v srcih in solznih oči, da naše OLGE 
ni več. Dopolnila je samo 45 let.

Le redki so ljudje, ki bi imeli takšno močno voljo 
do dela in napredka, zlasti pa še veliko mero potrpe
žljivosti in vztrajnosti.

že takoj po osvoboditvi, 27. avgusta 1945, je nasto
pila redno delo — zaposlila se je v tkalnici. Milijonsko 
število pretrganih niti so povezale njene spretne roke. 
Na tisoče metrov blaga je bilo stkanega na statvah, 
ki jim je celih 28 let tako vzorno stregla, z največjo 
pridnostjo in ljubeznijo.

Vsi smo jo imeli radi, spoštovali smo jo kot delavko 
m človeka. OLGA in OLGIN značaj je bil plemenit, zato 
je bila med vsemi priljubljena. Prijateljstvo in tovari
štvo, stkano med nami v tkalnici, je bilo vseskozi po
vezano z nešteto nitmi v veliko družino. Mnogo dobre
ga je naredila v svojem plodnem, toda prekratkem 
življenju. Statve so ogrnjene v črnino!

Obrat tkalnice in celotna delovna skupnost dolguje 
neizmerno zahvalo za njen doprinos v ustvarjalnem 
delu.

Vedno se bomo spominjale plemenite žene in tkalke 
OLGE! Sodelavke iz tkalnice

ZAHVALA

Ob hudi prometni nesreči, kd je terjala smrt naših 
dragih staršev, OLGE in ŽIKA SRDANOVIČ, se iskreno 
zahvaljujemo sodelavcem naše predrage mamice za iz
kazano denarno pomoč in pozornost ob najtežjih tre
nutkih, prav tako ipa se zahvaljujemo tudi delovnemu 
kolektivu Bombažne predilnice dn tkalnice Tržič in sin
dikalni organizaciji.

Najlepša hvala za tople poslovilne besede!
Žalujoči sinovi: Drago, Marjan dn Milan 
ter ostalo sorodstvo.

Nezgode pri delu

(Nadaljevanje s 5. strani)
prirejanju poučnih ekskurzij 
in tekmovanj.

Komisija za športna razve
drila je organizirala mnogo 
tekmovanj v različnih šport
nih disciplinah: smučanju,
sankanju, nogometu, strelja
nju, kegljanju, šahu in atle
tiki.

Sindikalna organizacija je 
priredila tudi veliko število 
izletov in proslav — pred
vsem ob raznih praznikih.

Končno je sindikat skrbel 
tudi za socialno ogrožene čla
ne s podprogrami v denarju 
in blagu.

V letu 1959 je bil prvič iz
voljen pri sindikalni podruž
nici poleg izvršilnega odbora 
tudi sindikalni plenum, ki je 
posredoval širšemu krogu 
udeležbo na delu sindikalne 
organizacije.

Valovanje delovne 
sile 1957— 1959

Valovanje delovnega kadra 
se je sicer na splošno usta
lilo, vendar je tudi v letu
1957 prišlo v podjetje in od
šlo približno 140 delavcev. 
Med vzroki valovanja so bile 
po večini družinske razmere, 
pojavljale pa so se tudi sa
movoljne zapustitve dela, pre
selitve in zaposlitve pri dru
gem delodajalcu. V splošnem 
je valovanje delovne sile pre
cej kvarno vplivalo na izvr
šitev planskih nalog. Delovna 
disciplina je bila poprečno 
zadovoljiva.

V letu 1958 je prekinilo de
lovno razmerje kar 176 delav
cev — od tega 82 moških. 
Vprašanje delovne discipline 
in izostankov delavcev je po
stalo v tem letu zelo pereče. 
V podjetje pa je prišlo 75 de
lavcev in 109 delavk. Valova
nje je bilo torej nadmerno 
močno in za podjetje kvarno.

V letu 1959 je sklenilo de
lovno razmerje 148 oseb, pre
kinilo pa ga je 160 delavcev. 
Fluktuacija je presegla 10 %. 
Vzroki so bili v glavnem upo
kojitve, premestitve v druge 
gospodarske organizacije, 
družinske razmere, odhodi v 
JLA, le 11 % je bilo samovolj
nih izstopov. S 1. januarjem
1958 je začel veljati nov zakon 
o delovnih razmerjih. Z njim 
je bila izpolnjena občutna 
praznina, ki je bila v delavski 
zakonodaji zelo problematič
na. Problem pri delovni sili 
osnovnih obratov je bil v 
tem, da je visok % zlasti žena 
delal s skrajšanim delovnim 
časom, ter da je mnogo žena 
imelo zdravniško prepoved 
nočnega dela. Tako je bilo v 
dnevnih izmenah delovne sile 
preveč, v nočni pa jo je pri
manjkovalo in so bili stroji 
nezasedeni.

Proizvodnja 
v letih 1956— 1959

V letu 1956 se količinski 
plan proti letu 1955 ni spre. 
menil ter je predvideval 800 
ton preje, od katere se je mo
ralo stkati, obeliti in pobar
vati 10,4 milijona m2 tkanin. 
Vreme delu ni bilo naklonje

no. Zaradi pomanjkanja vode 
je padla proizvodnja električ
ne energije, težave pa so bile 
tudi z dobavo premoga. Vse 
to je najbolj prizadelo belil- 
nico in deloma tudi škrobil- 
nico. Zato je tkalnici pričelo 
primanjkovati škrobljenih 
osnovnih valjev, kar je ovi
ralo izvedbo plana.

Stanje je še poslabšala epi
demija gripe, ki je trajala od 
februarja do marca meseca. 
Veliko pomanjkanje delovne 
sile je bilo tudi poleti — pred. 
vsem v tkalnici. Položaj se je 
izboljšal šele v zadnjem četrt
letju ter omogočil izvršitev 
plana. V juliju 1957 je bila 3. 
izmena v tkalnici ukinjena, 
ker so prišli postopno novi 
avtomatski tkalski stroji v 
pogon. Montaža avtomatov je 
bila zaključena v novembru.

Zaradi spremembe asorti
menta količinski plan za leto 
1958 n; bil dosežen.

Za leto 1959 je bil plan pre
dilnice s 3260 tonami ostal ne
spremenjen. Plan tkalnice je 
bli nižji od prehodnega leta, 
zato pa je hila predvidena 
višja gostota tkanin.

Obnova
in izpopolnitev 
strojnega parka

Izredne gospodarske razme
re povojne dobe in pospešena 
industrializacija so narekova
le tudi tekstilnim tovarnam 
leto za letom višje proizvod
ne naloge. Naša tovarna jih 
je prevzemala s polnim razu
mevanjem potreb skupnosti 
in jih je vztrajno ter dosled
no izpolnjevala. Pa tudi pre
segla. Delala je v treh izme
nah in ni štedila svojih stroj
nih naprav. Kolektiv pa se je 
pri tem zavedal, da ima v 
tkalnici 280 statev starih nad 
50 let, 290 nad 30 let in le 15 
»mlajših«. Tkalniški strojni 
park je bil zastarel. Vpraša
nje obnove je bilo pereče in 
je stopilo kot neodložljivo de
lo v ospredje. Prvi korak v 
tej smeri je bilo naročilo sta
tev v ČSSR, vendar je bil to 
le skromen začetek. Rekon
strukcija strojnih naprav se 
je pričela že leta 1956 in je 
trajala več let. Montiranih je 
bilo mnogo novih strojev — 
predvsem v tkalnici in ople- 
menitilnici. S planom pa je 
bila predvidena tudi popolna 
preusmeritev predilnice.

Organi
samoupravi j an j a 
1957— 1960

Delavski svet, ki je bil iz
voljen 23. aprila 1957, je štel 
med 45 člani, 31 moških in 14 
žensk. 11-članski upravni od
bor, ki je bil nato izvoljen na 
1. seji DS, je štel 6 moških in 
4 žensk. Posvečal je intenziv
no skrb tekoči problematiki 
izvajanja družbenega plana 
ter rekonstrukcij strojne 
opreme. Naslednje volitve v 
DS so bile 23. aprila 1958. leta. 
DS je imel v letu 1959 9 red
nih, 3 izredne seje in 7 semi
narjev, upravni odbor pa 48 
rednih in 4 izredne seje.

jutri...
Podjetje je vodil do 30. ju

nija 1958 direktor Valter Ga- 
lof, s prvim julijem je pre
vzel vodstvo inž. Franc Žit
nik, ki je že pred Dušanom 
Horjakom vodil podjetje. Po 
organizacijski shemi se je pri 
podjetju skonstruiral tudi ko
legij 5. članov poslovne upra
ve in strokovni svet, katerega 
člani so tehnični vodja in vsi 
vodje obratov.

V podjetju so 27. marca 
1958 ustanovili klub mladih 
proizvajalcev z namennom, da 
se mladina vključi v konkret
no delo pri reševanju gospo
darskih, političnih in družbe
nih problemov. Sestavljen je 
iz mladincev v vseh obratih.

Na volitvah v DS, dne 22. 
aprila 1960, je bil za predsed
nika izvoljen tov. Milan Ko
privnik in 23 članov ter 22 
članic. Za predsednika UO je 
bil izvoljen tov. Marjan Do
linar, odbor pa je štel 11 čla
nov.

Zaključek
Položaj naše tovarne se je 

v desetletju planske industri
alizacije v primerjavi s pred
vojnimi razmerami močno 
spremenil. Po osvoboditvi je 
nastala vrsta novih tekstilnih 
tovarn, manjših in večjih 
tkalnic. Skupna metraža pro
izvodnje vseh obstoječih pod
jetij je 1960. leta dosegla
241.600.000 m2 bombažnih tka
nin. V okviru te proizvodnje 
je predstavljala naša tovarna 
le 5 %. Njeno proizvodnjo so 
prekašale po metraži in števi
lu vreten tovarne v Dugaresi, 
v Litiji in Preboldu, v Kra
nju, Mariboru in Zagrebu. 
Takrat je obratovalo na pod
ročju Srbije 18 tovarn bom- 
baževine, v Hrvatski 16 pod
jetij, v Makedoniji 2 ter v 
BIH 6. Vse to je v skupnem 
učinku znatno otesnjevalo po
ložaj BPT na domačem trgu, 
možnosti za izvoz pa so se 
slabšale. Vse to je zaostrova
lo konkurenco in postavljajo 
organe delavskega upravlja
nja pred vedno novo proble
matiko in vedno težavnejše 
naloge.

Dragi bralci, toliko o zgo
dovini našega podjetja, saj se 
pri tem konča tudi knjiga o 
BPT, ki nam je služila kot 
glavni vir za pisanje tega 
članka. Ker drugega zbranega 
gradiva o delovanju tovarne 
po letu 1960 ni, bomo za ne
kaj časa prekinili z našimi
nadaljevanji. Poprosili pa bo
mo vodilne osebe, ki s temi 
podatki razpolagajo, da bodo 
pripravili članek o nadalj
njem delu In razvoju naše to
varne do danes, ter napisali 
nekaj tudi o perspektivah.

S. Saje
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I Dopisuj I
I v svoje I
1 glasilo! |
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V mesecu avgustu so se 
pripetile naslednje ©brattile! 
nezgode v našem podjetju:

Andrija Cebraja, zaposlen 
v Qpleimeniti'linici, si je pri 
transportiramju dolka poško
doval sredinec in prstanec 'le
ve roke.

Vzrok: Nevaren način de
la.

Cvetki Žepič, zaposleni v 
obratu predilnice, je Rotoko- 
ner poškodoval sredinec leve 
roke.

Vzrok: Nevaren način dela.
Marjana Stamcarja, zaposle

nega v elek.-delavnici, je pri 
popravilu dvigala udarila ve
riga in mu poškodovala gla
vo.

Vzrok: Nevaren način dela.
Helena Zaplotnik, zaposle

na v oplemnitileici, si je pri 
dviganju blagovnih komadov 
nategnila ikiito na desni ra
mi.

Vzrok: Preveliko breme.
A. š.



Obiski v bolnicah
Vse bolnice nimajo določen enak čas obiskov in ker so ga ponekod v zadnjem času spreme
nili, je prav, da je naš Tekstilec na tekočem. Umik doma spravite na nepozabljeno mesto, 
saj človek res ne ve ne ure, ne dneva, ki lahko prinese bolezen. Danes meni, jutri tebi. . .

Urnik obiskov v bolnicah
(Razen Begunj — povsod samo popoldan)

PO TO SR GE PE SO NE

2—3 2—3 2—3 2—4
2—3 2—3 2—3 2 -4
2—3 2—3 2—3 1—3

2—4 1-4
2—3 12,30-3
1—3 12—3

1,30—2,30 1,30—2,30 1,30—2,30 1,30—2,30 1,30—2,30 1,30—2,30
3 -4  3—4 3—4 3—4 3-4 3—4

2—3 1—3
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Splošna bolnica Ljubljana 
Klinični center Ljubljana 
Bolnica Petra Držaja, 
Ljubljana
Vojna bolnica Ljubljana 
Bolnica Jesenice 
Bolnica Golnik 
Porodnišnica Kranj 
Ginekološki odd. Kranj 
Zdravstveni dom Kranj 
Pediatrična klinika, 
Ljubljana 
za otroke do 2 let 
od 2 let naprej 
Bolnica Begunje

Nekaj splošnih 
nasvetov ne bo 
odveč!

Ure v nedeljah so namenje
ne predvsem za obiske ožjih 
družinskih članov, ki se radi 
pomenijo z bolnikom tudi o 
rečeh, ki niso za vsaka ušesa, 
vsi ostali pa naj bi prišli med 
tednom. Dostikrat se sprašu
jemo, kaj bi bolniku nesli, 
praznih rok kar ne moremo 
na obisk.

Kaj bomo nesli, je odvisno 
predvsem od bolezni pa tudi 
od starosti in spola. Skoraj 
nikoli ne zgrešimo s šopkom 
rož, tudi če gre za moškega 
ali otroka. Prav v moških in 
otroških sobah so rože red
kejši okras in zato toliko bolj 
dobrodošel, ženska je pa že 
tako vsaka sama zase »pušelj- 
ček« (Kdo upa reči, da ni 
res?). Prav zato se sleherna 
ženska, pa če je še tako bol
na, nasmehne, če ji prinese
mo nekaj od kozmetike, mor
da dezodorantski spray, kre
mo, kolonsko vodo in kaj 
vem kaj še vse.

Ge bolezen (oz. dieta) dovo
ljujeta sadje, tudi nikoli ne 
bo narobe, če ga nesemo. V 
poštev pride sadje, ki se da 
olupiti, ker ga zmeraj pacient 
ne more oprati sam. Kolikor 
pa bomo, na primer v tem 
času, nosili grozdje, ga dobro 
operimo doma, osušimo in 
nesimo v plastični vrečki, bol
niku pa povejmo, da je že 
oprano.

Sladkosnedneži se razveseli
jo bonbonov in piškotov, za 
preganjanje dolgega časa pa 
so krekerji ali razne slane 
palčke imenitna zadevščina.

Pri otroku, ki odtrganost 
od doma občuti bolj boleče 
kot bolezen, ne pozabimo na 
njegovo najljubšo igračko, s 
katero se bo lahko igral v po
steljici in ki mu bo nadome
stila delček doma. Prav vse
eno je, če punčki manjka že 
nosek ali če je medvedek že 
ves oguljen, da nam je kar 
nerodno, ker ima otrok prav

to in takšno, njegovo igračko, 
najrajši. Ge je otrok že večji, 
bodo razne knjige in knjižice 
prav dobrodošle, šestnajst in 
sedemnajstletno detece in 
tudi povsem odrasel človek, 
pa si želi raznih revij, ki so s 
kratkimi članki ter slikami 
kratkočasne reči.

Ge bolnik spada v naš dru
žinski krog, če ima rad in če 
mu bolezen dovoljuje, mu 
lahko nesemo tudi npr. kaj 
od mesa, vendar ne več, kot 
bo pojedel v času našega obL 
ska. Nekaterim se bo mogoče 
prilegla sveža domača posla
stica. Danes se dobijo že po
sode, v katerih jed dolgo 
ostane topla.

Marsikatero pacientko, ki 
bo ostala v bolnici dalj časa 
in nima prehudih težav, se 
da razvedriti z ročnim delom, 
če vemo, da ga tudi sicer 
»obrajta«.

Majhna baterija pride prav 
tistim, ki morajo vstajati po
noči in neradi zaradi drugih 
prižigajo luč. Za hladna ju
tra in večere lahko prinese
mo pacientu kratke nogavice 
ali dokolenke, vsakdo pa rad 
natakne tudi svoje copate.

Branje in ročno delo ne 
nosimo porodnicam, ker za
radi oči ni priporočljivo.

Nobenemu bolniku, v kate
rikoli bolnici, nikoli ne nosi
mo alkoholnih pijač!

Ko pridemo na obisk k bol
niku, mu — za božjo voljo — 
nikar že z obrazom ali celo 
solzami ne povejmo, kako 
morda izgleda! Vsak bolnik, 
težji Pa sploh, prav preži na 
izraz obiskovalčevega obraza. 
Že preden vstopimo, se mora
mo imeti v oblasti in vedeti, 
da je uspeh zdravljenja tudi 
odvisen od bolnikove volje 
do življenja, zato mu dajmo 
korajžo, ne pa da obupujemo 
ob njem. Ko se potem na
prej pogovarjamo z njim, se 
izognimo, čim največ je mo
goče, težavam, ki so se mor
da v času njegove odsotnosti 
nagrmadile pri njem doma. 
Le silno redkokdaj lahko 
bolnik iz bolnice rešuje take

probleme in zakaj bi mu po
tem delali težke ure? Mi bo
mo čez nekaj minut odšli, on 
bo pa ostal in nanj bo poleg 
štirih sten pritisnilo tudi vse, 
kar smo mu povedali slabega 
— problemček bo naenkrat 
postal problem in na srce 
smo zavalili skalo, ne kamen
ček. Ge ne znamo obvladati 
jezika in obraza, bo dosti
krat najbolje, če ostanerr.o 
kar doma. Namen obiskov jo, 
med drugim, bolnika razve
driti, zato najdimo prime
ren način kramljanja z njim 
in ob koncu povejmo še 
kakšno »luštno«, da bo na
smeh v njegovih očeh trepe
tal še potem, ko bomo že za
prli vrata bolniške sobe.

Stike z bolnikom lahko 
vzdržujemo tudi s pošto. Ka
ko redko se spomnimo na to! 
In koliko lahko pomeni en 
sam pozdravček na kartici! 
Spominjam se dogodka iz 
študentskih let, ko sem kot 
praktikantka delila tudi po
što po bolniških sobah. Koli
ko pričakovanja je bilo v 
očeh vsakokrat pri vsakemu 
in kako žalostne so bile te 
oči včasih, če ni bilo niče
sar.

K ovdovelemu očetu iz oko
lice Trbovelj, od štirih odras
lih otrok z družinami, nikoli 
ni nihče prišel na obisk, niti 
pisal. Nepremično je v času 
obiskov strmel v vrata, ko 
sem delila pošto, pa vame. 
Tako težko je čakal, slutil je, 
da bo umrl. Nikoli nisem 
zvedela, ali je bila Malka nje
gova hči ali snaha ali vnuki
nja — njo ali njeno pošto je 
najbolj čakal. Tistih žalostnih 
oči nisem nekega dne več 
prenesla. Naslednji dan je ta 
ata dobil kartico s pozdravi 
od Malke. Pisava ni bila pri
da. V očeh se mu je nekaj 
skalilo in tisti kozolec na 
kartici sem morala takoj pri
lepiti na njegovo nočno oma
rico. Najbrž je njegova zad
nja misel pobožala tisto Mal- 
ko, čeprav si tega ni zaslu
žila.

Tudi predšolskim otrokom, 
če so v bolnici, pišemo pisa
ne razglednice, saj jim jih se
stre rade preberejo in otrok 
bo še dolgo ogledoval mucka 
na razglednici in se ga vese
lil do naslednjega dne, ko bo 
dobil drugo kartico z rožica
mi, kužkom ali medvedkom.

Majhen izdatek, ki pa je vre
den zlata!

Se to! Ge se zgodi, da pri
demo k bolniku v bolnico ta
krat kot njegovi domači, bo
dimo uvidevni, da odidemo 
vsaj pol ure pred njimi, saj 
zares njihove družinske za
deve niso tudi naša last.

Jelka

Obvestilo
Izšla je prva bogata ilustrirana monografija za mladino, 

z naslovom:
HEROJ TITO.
Knjiga opisuje v besedi in sliki zanimivo ter razburljivo 

življenje našega največjega revolucionarja. Avtor je Milivoj 
Matošec, priznani hrvaški pisatelj, ki piše večinoma za mla
dino.

IZ VSEBINE:
— Otroštvo in mladost
— Delo v partiji
— Od vstaje do osvoboditve
— Izgradnja socialistične Jugoslavije
— Obnova porušene domovine
— Zunanja politika
— Samoupravljanje
— Bratstvo in enotnost

Knjiga je velika 17 X 24 cm, ima čez 160 strani, tiskana je 
na najboljšem papirju, v njej pa je 20 črno belih in 64 barv
nih fotografij. Ovitek je večbarven.

Cena za knjigo, ki pomeni dodatek pri marksističnem izo
braževanju ne le mladine in bi zato morala priti v vsak dom, 
je samo 60 din.

V primeru, da bo naročenih 50 izvodov, nudi založba 10 % 
popusta, za 100 izvodov 15 %, nad 120 izvodov 10,00 din po
pusta pri knjigi.

Naročila sprejema strokovna knjižnica BPT do 15. oktobra 
1973.

Akcija leta kvalitete
(Nadaljevanje s 4. strani)
— akcijski odbor leta kvali

tete pri svetu za tekstilno 
industrijo GZ SRS,

— odbor za kakovost pro
izvodov in storitev pri GZ 
SRS,
— Odbor Godine kvalitete pri 
Privredni komori Jugoslavije 
(predstavnik za tekstilno in
dustrijo Jugoslavije).

Ugled BPT, ki si ga je pri
dobila z aktivnostjo na pod
ročju sodelovanja, nas spod
buja, da bomo še nadalje so-* 
delovali v akcijah napredka 
kakovsti v slovenskih tek
stilnih tovarnah.

Do konca leta 1973 namera
vamo poglobiti predvsem so
delovanje s slovenskimi pod
jetji — v smislu enotnega na
stopa na področju kakovosti 
na tržišču.

Z novimi zakoni postaja 
vedno bolj pomembna stan
dardizacija. Tudi na tem 
področju bomo še nadalje 
razvijali sodelovanje, tako v 
republiškem kot tudi v zvez
nem merilu.

5. Zaključek
Na jesenskem velesejmu v 

Zagrebu, dne 6. 9. 1973 je bil 
formalni zaključek akcije le
ta kvalitete. Bralci, ki so 
uspeli »zdržati do kon
ca«, so lahko videli, da 
je predvsem Slovenija na
pravila marsikaj v letu kvali
tete. Od tekstilnih podjetij se 
je posebej v Sloveniij odliko
valo naše podjetje, za kar

smo dobili tudi zvezno pri
znanje.

Na seji odbora za kakovost 
proizvodov in storitev, ki je 
bila 4. 9. 1973, smo tudi v 
Sloveniji formalno zaključili 
jugoslovansko leto kvalitete. 
Predlog odbora je, da v Slove
niji z akcijo nadaljujemo — v 
smislu slovenske aktivnosti 
napredka kakovosti. Program 
bo še formuliran.

V bistvu bi se naše nadalj
nje delo odvijalo predvsem 
na teh področjih.

— dvigu kakovosti sloven
skih proizvodov nad jugoslo
vanski nivo,

— sodelovanje v in med pa
nogami na področju kakovo
sti,

— izdelavi študij in organi- 
zacijd posvetovanj na temo 
kakovosti, standardizacija in 
tržišča,

— zagotoviti pravilnik od
nosov med potrošniki in pro
izvajalci.

Bombažna predilnica in 
tkalnica Tržič se pridružuje 
mnenju, da je nadaljna aktiv
nost na področju kakovosti 
nujna in bomo v vseh akci
jah po naših močeh sodelo
vali.

Upam, da sem s tem pri
spevkom vsaj delno osvetlil 
aktivnost v akciji leta kvali
tete 1972/73 v Jugoslaviji. Vse 
vaše sugestije za nadaljnjo 
aktivnost našega podjetja na 
področju kakovosti nam bo
do dobrodošle.

Inž. Jože Zupan



Pokali za najboljše so še bolj spodbudili nastopajoče.

Napadov, kakršen je bil taie, je bilo precej, toda gol je bilo 
vedno težko doseči.

Nogometaši BPT (z leve: Majerhof, Ranko, Hladnik, Zupan, 
Valjavec, Hvala, N. Zupan; spodaj Humar, Žonta)

Naša odbojkarska ekipa je zasedla II. mesto (z leve: Golma- 
jei, Laibacher Zaletel, Švab, Jagodic, Čadež in Teran)

S tekme v odbojki z ekipo Dekorativne iz Ljubljane (2:1)

Lep uspeh naših športnikov
v Jaršah

V okviru praznovanja 50-letnice podjetja Induplati iz Jarš je tamkajšnja sindikalna organi
zacija priredila v soboto, 8. septembra, športna tekmovanja v različnih panogah. Tekmovanja 
so se udeležile, poleg organizatorja, še ekipe Dekorativne iz Ljubljane, Stola iz Kamnika in 
naša ekipa. Na teh športnih igrah je preko 150 tekmovalcev merilo svoje moči in sposobnosti 
v 7 panogah in sicer v malem nogometu, odbojki, streljanju, kegljanju, namiznem tenisu, ba
linanju in šahu. Po slovesni otvoritvi in pozdravnem govoru organizatorja so se začela tekmo
vanja.

V namiznem tenisu so se
naši najprej pomerili z ekipo 
Dekorativne iz Ljubljane. Po 
res zanimivih in napetih 
dvobojih so naši zmagali z 
rezultatom 3:1 in si s tem za
gotovili najmanj drugo me
sto.

induplati je z istim rezul
tatom premagal ekipo Stola 
in v finalu sta se pomerili 
ekipi Induplati in BPT. Naši 
so zaigrali tako kot znajo in 
brez večjih težav premagali 
domačine z rezultatom 3:0. 
Za tretje in četrto mesto sta 
se borili ekipi Stola in Deko
rativne, kjer so morali Ljub
ljančani — kljub tesnemu re
zultatu 2:3 vendarle priznati, 
da so igralci Stola boljši. Eki
pa BPT, ki so jo sestavljali 
Franci Aljančič in Miro Na- 
dišar iz oplemenitilnice ter 
Bruno Teran iz mehanične de
lavnice, je osvojila prvo me
sto in s tem enega izmed de
setih pokalov.

V nogometu je bil naš na
sprotnik najprej ekipa Stola, 
kjer je po vodstvu naših z 
1:0 že kazalo, da nam zmaga 
ne uide, vendar je malo pred 
koncem tekme igralcem Stola 
uspelo premagati našega vra
tarja. Ker je bil v regular
nem času rezultat neodločen, 
so bile na sporedu »enajst
metrovke«, kjer so bili naši' 
nogometaši precej bolj uspeš
ni, saj so stoodstotno reali
zirali strele, medtem, ko so 
naši nasprotniki uspeli le en
krat spraviti »okroglo usnje« 
za vratarjev hrbet. Končni re
zultat je bil 6:2. Igralci De
korativne so premagali doma
čine s 3:1 in za prvo mesto 
so se naši pomerili z njimi. 
Nogometni »finale« je bil nad
vse razburljiv, ker žoga ni in 
ni hotela v mrežo. Šele v dru
gi polovici igre se je našim 
»odprlo«. Junak srečanja je 
bil Franc Rariko iz tkalnice, 
ki je s pomočjo ostalih igral
cev dosegel kar tri gole zapo
redoma in s tem zmago z re
zultatom 3:0, prvo mesto ter 
zmagovalni pokal. V drugi 
tekmi je Induplati premagal 
Stol s 4:1. Vrstni red: 1. BPT,
2. Dekorativna, 3. Induplati,
4. Stol.

Tudi v kegljanju so naši 
predstavniki na težkem keg
ljišču dosegli izreden uspeh, 
saj so z 2167 podrtimi keglji 
osvojili prvo mesto in tretji 
pokal za BPT. Za celih 37 
kegljev so bili boljši od keg
ljačev Stola, ki so zasedli 
drugo mesto, tretji so bili do. 
mačimi z 2109 keglji, četrti pa 
kegljači Dekorativne z 2081

Balinarji so poskrbeli za 
našo četrto trofejo in četrti

pokal. Najprej so »obalinali« 
Ljubljančane z rezultatom 
13:7, v finalu pa so se pome
nili z balinarji Stola, med ka
terimi so bili tudi nekateri 
aktivni tekmovalci te panoge. 
Vendar vse to ni pomagalo, 
kajti naši so z zbranostjo in 
seveda, znanjem, nizali točko 
za točko in kmalu vodili z 
10:1. Temu rezultatu je sledi
la rahla kriza, ko so nasprot
niki dobili nekaj točk. Ob 
res bučnem navijanju Tržiča- 
nov in nekaj odličnih bliža- 
njih Logarja, Langa, Ropreta 
in Jakopina, se je ponovil za
četek tega srečanja in končni 
rezultat je bil 13:5, kar je bi
la obenem tudi najbolj pre
pričljiva zmaga pri tekmova
nju v balinanju. Tretje me
sto so osvojili balinarji De
korativne, četrti so bili doma. 
čini.

Odbojka je panoga, ki se 
pri nas, v Tržiču, zelo malo 
igra. V naši ekipi pa smo 
imeli nekatere »stare gade«, 
ki so pred leti igrali kvalitet
no odbojko in tako tudi ni
smo bili brez možnosti za 
ugoden plasma. To se je po
kazalo že v prvem srečanju z 
ekipo Dekorativne, kjer so 
naši po dolgi in naporni igri 
zmagali z rezultatom 2:1. 
Stol, kjer so bili v ekipi ne
kateri aktivni igralci Kamni
ka, je brez težav opravil z 
domačini (2:0), za prvo oz. 
drugo mesto pa so bili »sto- 
larji« naš nasprotnik. Kljub 
jasni premoči naših nasprot
nikov ni nihče vrgel puške v 
koruzo. Favoriti srečanja so 
se morali močno potruditi in 
steklo je precej znoja, predno 
je sodnik odžvižgal zadnjo 
točko in zmago zanje. Naši so 
se srčno borili in pokazali ob. 
časno tako odbojko, da so bi
li presenečeni tudi nekateri 
»asi« v taboru naših nasprot
nikov. Vrstni red: 1. Stol, 2.

V imenu naše ekipe se je za
hvalil organizatorju tov. Vik
tor Švab

BPT, 3. Induplati, 4. Dekora
tivna.

Strelci, ki so dosegli na 
raznih tekmovanjih lepe uspe
he, so bili tokrat nekoliko 
slabši. To velja predvsem za 
moški del ekipe, saj so za 
zmagovalcem, ekipo Indupla- 
keglji.
ti, zaostali za 110 krogov (z 
rezultatom 635), kar je daleč 
pod njihovimi zmožnostmi. 
Edini, ki je dosegel res dober 
rezultat je bil Milan Rustja, 
s 235 krogi. Kljub spodrsljaju 
so strelci zasedli tretje me
sto, za ekipama Induplati 
(745 krogov). Stolom (723 kro. 
gov) in pred Dekorativno 
(572). Predstavnice »nežnega 
spola« so prepustile prvo me
sto domačinkam, ki so dose
gle 395 krogov, naše so bile z 
rezultatom 387 druge, tretje 
so bile strelke Dekorativne 
(353 krogov), četrte pa strelke 
Stola (182 krogov).

Medtem, ko so se odvijala 
razna tekmovanja na igriščih, 
so šahisti igrali v prostorih re
stavracije. Naši igralci, ki ni
so bili v najmočnejši postavi, 
so dosegli najprej neodločen 
rezultat 2:2 z domačini, nato 
gladko izgubili z ekipo Stola, 
4:0, ter na koncu premagali 
igralce Dekorativne s 3:1.

Končni vrstni' red: L Stol 
11 točk, 2. Induplati 6 točk,
3. BPT 5 točk, 4. Dekorativna 
2 točki.

Će na kratko preletimo re
zultate naših tekmovalcev, 
lahko vidimo, da je bil v Jar
šah dosežen izreden uspeh in 
to tak, da ga ne bi mogel na
povedati niti največji opti
mist. štiri prva, tri druga in 
dve tretji mesti so izkupiček, 
ki je vreden pohvale. Pri tem 
je treba omeniti še dejstvo, 
da v nobeni disciplini nismo 
bili zadnji. Skratka, Tržičani 
smo dokazali, da ne znamo le 
smučati. Tokrat se je pokaza
lo, da smo vsestranski šport
niki, saj je bilo v našem av
tobusu veliko takih tekmoval
cev, ki bi lahko zelo uspešno 
nastopili v skoraj vseh pano
gah, katere so bile na spore
du v okviru teh športnih iger.

Organizacija tekmovanja je 
bila zelo kvalitetna, domačini 
so se izredno potrudili, da so 
se vsi nastopajoči počutili kar 
se da dobro. Prav pa bi bilo, 
da bi ob priliki tudi mi orga
nizirali podobno tekmovanje, 
saj je delovnemu človeku po
trebna športna rekreacija.

Šport krepi telo in ohranja 
zdravje, s tem pa izboljšuje 
tudj delovne sposobnosti.

Tekst in fotografije 
Janez Furlan



Igralci namiznega tenisa Franci Aljančič, Bruno Teran in 
Miro Nadišar so osvojili prvo mesto.

Finalisti v balinanju po tekmi BPT : STOL (13:5)

O točkah so odločali centimetri

ALI STE VEDELI?
V poskusnih hitrostnih tek

mah med hrtom in konjem 
so vedno ugotovili, da prvih 
400 metrov hitreje preteče hrt, 
potem pa ga začne konj do
hajati, ga prehiti in v dirki 
zmaga.

Krastača opazi spremembo 
temperature samo, če se hitro 
in močno spremeni, drugače

pa je tako neobčutljiva za 
temperaturo, da jo je mogoče 
skuhati ali zmrzniti, ne da bi 
najmanj reagirala.

Morski psi ne morejo ne po
čivati ne spati, ampak se mo
rajo neprestano gibati, ker ni
majo ribjega mehurja, hidro- 
statičnega organa, ki drži dru
ge ribe v ravnotežju, tudi če 
se ne gibljejo.

Vredno je o tem razmisliti

Tovariši, ali so pokojnine 
vaših svojcev res ogrožene?

Skupnost pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja v 
Sloveniji odgovarja na ta 
vprašanja: »Ne, če bomo sku
paj poskrbeli zanje. Ne, če 
bomo zanje še naprej pri
pravljeni prispevati toliko, 
kot rabijo, da bi v miru pre
živeli jesen svojega življenja. 
Ne, če jim ne bomo skušali 
jemati njihovih pravic, da bV 
razbremenjevali gospodar
stvo.«

Skupnost pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja v 
Sloveniji je vsako leto pa 
tudi letos programirala po
trebna sredstva, ki naj bi ji 
omogočila izpolnjevanje z za
koni naloženih dolžnosti. 
Svojih programov pa ni mo
gla uresničiti. V letu 1971 je 
na zahteve tedanjega izvrš
nega sveta skupščine SRS 
prvič pristala na nestvarno 
znižanje prispevne stopnje, 
ki naj bi po svečanih zago
tovilih trajalo le eno leto. Od 
tedaj je poslovala deficitiv- 
no, vendar je lahko razliko 
krila iz svojih rezerv. Ob taki 
finančni politiki republike 
pokojninskega zavarovanja 
Slovenije so se rezerve 
manjšale. Leta 1970 so bile
20,3 % letne porabe, leta 1971 
17,7%, leta 1972 14,4 % in le
tos na začetku leta 8,1 %. 
Konec letošnjega leta rezerve 
ne bo več, poslovanje pa bo 
zato nezakonito!

Za normalno poslovanje 
brez tujih kreditov potrebuje 
sklad pokojninskega in inva
lidskega zavarovanja rezervo 
v višini približno 15 % letne 
porabe, ker se mora krediti
rati do 40 dni in pokrivati 
sezonska nihanja pri izplači
lih. Taka rezerva je potrebna 
za stalna obratna sredstva in 
za tekočo valorizacijo pokoj
nin do mejà, ki jih predpi
suje pokojninska zakono. 
daja.

Dohodki skupnosti pokoj
ninskega in invalidskega za
varovanja v Sloveniji se zbi
rajo po 12,7 % stopnji in 
bruto osebnih dohodkov, Ta 
izvirni priliv dosega le 9 % 
letošnjih izdatkov, zato je 
razumljivo, da so za poslo
vanje v letošnjem letu po
trebni čedalje večji krediti. 
V juniju mesecu si je mo
rala skupnost izposoditi (že 
200 milijonov dinarjev ali 
dobri dve tretjini svoje me
sečne izplačilne mase, tako, 
da je julija prvič v svoji 
zgodovini poslovala ves me
sec s tujimi izposojenimi 
sredstvi in da ne bo prišla 
na pozitivni saldo poslova
nja. To pa pomeni, da bo. 
treba za izplačevanje pokoj
nin prvič angažirati tudi de
narna sredstva republike Slo
venije, saj banka po lastnih 
pismenih izjavah ne sme in 
ne more dajati takih kredi
tov.

Rešitev problema vidijo vsi 
poznavalci razmer: (Informa
cija izvršnega sveta skupšči

ne SRS od 10/5-1973 — pod
pisan Patle Gantar, Zapisnik 
SDK o opravljeni kontroli 
5/4-1973, Pismo SPIZ skup
ščini SRS 20/3-1973 in pismo 
SPIZ zvezni skupščini 10/5- 
1973) v povečanju izvirnih 
dohodkov do mere, ki bi 
omogočala skupnost pokoj
ninskega in invalidskega za
varovanja, da bi poslovala 
brez izgub, dokler si ne ob
novi rezerve na ravni 15 % 
letne porabe. Za take izvirne 
dohodke bi bila potrebna. 
13,84 % stopnja od bruto 
osebnih dohodkov ali pa bi 
bil potreben kak drug vir v 
isti višini. Zato bo po vsej 
verjetnosti v zadnjih letoš
njih mesecih morala skup
nost pokojninskega in inva
lidskega zavarovanja take' 
stopnjo tudi uveljaviti!

Navidezno izgleda to kot 
povečanje obremenitve go-

NAŠE MAMICE

Viktorija Palenkič je rodi
la 13. avgusta deklico, Andja 
Mišič je rodila 14. avgusta 
dečka, Rada Arsova je rodila
18. avgusta dečka, Tatjana 
Rupar je rodila 21. avgusta

spodarstva, vendar že sedaj 
mora Ljubljanska banka da
jati skupnosti visoka poso
jila, da sploh lahko izplačuje 
pokojnine, s tem pa jih po
sredno odvzema gospodar
stvu in na tak način že sedaj 
obremenjuje gospodarstvo. 
Gre torej le za to, ali je ta 
obremenitev neposredna in s 
čistimi računi, ali pa je po 
sredna in z zameglenimi ra
čuni!

In ne nazadnje! Kakršne 
pravice boš sedaj priznal in 
kolikor boš sedaj pomagal 
uresničiti svojcem, take boš 
užival na starost tudi sam,.! 
Bolj kot kjer koli drugje ve
lja v zavarovanju obrnjen 
pregovor »Danes tebi, jutri 
meni«!

Po »Informacijah 
republiškega sveta Zveze 
sindikatov Slovenije«

dečka, Marica štikič je rodila
21. avgusta dečka, Jožica Šli
bar je rodila 25. avgusta de
klico, Jovanka Tejič je rodi
la 27. avgusta deklico.

Iskrene čestitke!

Prišli - odšli
V mesecu juliju so prišli v naše 
podjetje naslednji sodelavci:
tkalnica: Garibovič Asima, Bukove Filip, Jambrovič 
Branka;
oplemenitilnica: Čabraja Andrija, Veldin Mira; 
vzdrževalni obrati: Dornik Mirko

Odšli pa so naslednji:
samovoljno: Vrbančič Marija, Cufurovič Ramiza, Zeno- 
vič Refik, Nikač Nikola, Pašalič Fatima, Šmitran Mi
roslava, Fajkovič Berka, Lazarevič Cvijeta, Šokac Dra
gica;
v poizkusni dobi: Petrovič Rosa; 
pravilna odpoved: Jančec Verona;
v pokoj: Perko Marija, Kavar Blaž, Klemenc Antonija, 
Kuhar Štefka, Srečnik Marija

V mesecu avgustu so se zaposlili:
predilnica: Krobot Antonija, Fartek Amalija;
tkalnica: Gudlin Bariča, Lovič Jasminka, Nikolovska
Nada, Haskič Hatka, Mujagič Hasan, Hristova Vaška,
Smolnikar Marija, Jovanovič Žaga, Plavšič Josipa, Ke-
šina Anton, Rupar Marjan;
oplemeniitilnica: Kolman Anton;
vzdrževalni obrati: Babič Dušan;
uprava — pripravniki: Bohinc Franc, Hladnik Marija, 
Kordiš Majda, Roblek Ana.

Odšli pa so naslednji:
samovoljno: Dežan Dragi, Fajkovič Elvira, Muratovič 
Arifa, Jakimovska Ratka, Čauševič Rasema, Lazarova 
Mitra;
v poizkusni dobi: Jambrovič Branka, Češarek Vladimir; 
pravilna odpoved: čizmič Fadila; 
odpoved podjetja: Vojnikovič Hava; 
v pokoj: Novak Jože, Gašper Francka, Škrjanc Francka, 
Avsenek Štefka; 
v JLA: Bohinc Franc.



Stanje tekstilne industrije
Povzetek iz govora Staneta Dolenca, glavnega direktorja 

Poslovnega združenja tekstilne industrije Sloveniije, na jubilejni 
skupščini ZITTS, 8. junija 1973 v Mariboru

Vsa prizadevanja v preteklosti za boljši ekonomski položaj tekstilne industrije, so imela dobre 
in tudi slabe posledice. Na žalost ugotavljamo, da so vse olajšave, ki so bile dane tekstilni 
industriji v letu 1972 imele samo trenutni učinek in da sprejete rešitve še zdaleč niso imele 
dolgoročnejši značaj.

Ob tem pa ni mogoče trdi
ti, da je tekstilna industrija 
samo čakala na odločitve 
Zveznega izvršnega sveta, am
pak nam rezultati dokazuje
jo, da smo tekstilci, zavedajoč 
se svojih nalog, hitro in 
učinkovito ukrepali znotraj 
osnovnih organizacij združe
nega deda in s tem dosegli v

Tradicionalna »šuštarska 
nedelja«, ki je vsako leto pr
vo nedeljo v septembru, je 
tudi letos privabila veliko šte
vilo obiskovalcev iz vseh kra
jev Slovenije. Že v zgodnjih 
jutranjih urah je bil Trg svo
bode poln obiskovalcev, ki so 
ob številnih stojnicah kupo
vali različne izdelke — te so 
prodajala podjetja pa tudi za
sebniki. Med podjetji, ki so 
prodajala svoje izdelke, je bi
lo tudi naše. Ves čas sejma 
je bilo pred našo stojnico 
polno ljudi, od katerih so ne
kateri res kupovali, drugi pa 
le ogledovali. Prodaja je šla

letu 1972 dobre rezultate. Po
datki o količinski proizvodnji 
nam kažejo, da skoraj ni gru
pe proizvodov, kjer bi pove
čanje proizvodnje bilo manjše 
kot 5 %. Izvoz se je povečal 
tako na vzhodna kot na za
hodna tržišča. Proizvodnja je 
razširila svoj asortiment in 
uvedla preko 300 novih arti-

zelo dobro in v sredini dopol
dneva najbolj iskanih artik
lov že ni bilo mogoče več do
biti na stojnici. Seveda je bi
la odprta tudi naša trgovina, 
kjer je bilo mogoče dobiti 
artikle, ki jih na stojnici ni 
bilo. Tudi v trgovini se je vse 
dopoldne gnetlo veliko število 
ljudi, kajti vsak je hotel ku
piti tisto, za kar se je že pred 
prihodom v Tržič odločil.

Skratka »šuštarska nedelja« 
ni bila samo »šuštarska«, kar 
zgovorno kaže podatek, da 
smo na stojnici prodali za
7.758.000 S din izdelkov, v tr
govini pa za 5.042.000 S din.

klov. Finančni rezultati pa 
kažejo na relativno ugodno 
povečanje podjetniške aku
mulacije kakor tudi na dolo
čen napredek v politiki deli
tve dohodka na osebne do
hodke in sklade. Ugotoviti 
moramo, da so to rezultati 
skupnih naprezanj, tako pro
izvodnje kot merodajnih ob
lastnih činiteljev, ki pa so 
imeli vrednost le ob zaključ
nem računu za leto 1972. V 
zadnjem četrtletju preteklega 
leta smo ugotovili, da bomo 
morali zaradi tako ugodnih 
rezultatov plačati tudi večje 
dodatne prispevke (kot npr. 
prispevek za manj razvita 
področja). Čeprav smo opo
zarjali na to, da je ustvarjena 
akumulacija še vedno preniz
ka, če žalimo uvajati novo 
tehnologijo z novimi moder
nimi stroji, je tudi tekstilna 
industrija pod udarcem vseh 
mogočih večjih dajatev. Spo- 
redno s tem smo bili priča 
o velikih pretresih na med
narodnem blagovnem in mo
netarnem področju. Tekstilno 
industrijo je predvsem priza
del velik skok cen vsem na
ravnim vlaknom, v prvi vrsti 
volni in bombažu. Zaradi vse 
večje porabe umetnih vlaken 
je povpraševanje po istih več
je, zaradi česar so se tudi 
cene znatno povečale.

Občutiti pa je že tudi veliko 
pomanjkanje nekaterih sinte
tičnih vlaken. Po podatkih pa 
je zaskrbljujoče še to, da za 
nekatere vrste, kot npr. poly- 
propilenska vlakna, že manj
ka surovin zaradi neusklaje
nih kapacitet med proizvajal
ci granulatov in vlaknarij. Na 
taka gibanja v svetu tekstil
na industrija nima nikakrš
nega vpliva, kar pomeni, da 
moramo kupovati volnena 
vlakna za 280 % dražje, bom
baž za 30 % in sintetična vlak. 
na v povprečju za 18 %. Če 
upoštevamo enako strukturo 
potrošnje surovin kot v letu 
1972, potem znaša na bazi ta
kih cen v celi tekstilni indu
striji negativni saldo 185,8 mi- 
lijar S din. Zaradi zamrznje
nih cen na domačem trgu ni 
možno niti delno kompenzi
rati to razliko preko poveča
nja cen, niti ustvarjena aku
mulacija ne zadošča, za po
krivanje razlik. Zaradi takega 
položaja imamo precej anar
histično stanje, npr. veliko 
vrst blaga je zmanjkalo na tr
žišču, polproizvode izvažamo, 
ker se na inozemskem trgu 
doseže boljša cena, domači 
potrošniki pa ostajajo brez 
repromateriala ali pa uvažajo 
Ie-te po višjih cenah. Takih 
anomalij je še več. Breme, ki 
ga predstavlja že omenjeni 
negativni saldo, bi morali raz
porediti tako, da bi del po
krivali preko raznih olajšav, 
kot so carine, takse, promet- 
(Nadaljevanje na 11. strani)

Pisana streha našega »štanta« je vzbujala pozornost

Naši izdelki so se dobro prodajali

Šuštarska nedelja v Tržiču

GOVOR S PROTESTNEGA ZBOROVANJA:

Tovarišice - tovariši
Po uboju čilskega predsednika Allendeja, je v noči 

z 12. na 13. september čilska vojaška hunta prevzela 
oblast v Čilu in sestavila vojaško vlado. Vest o teh 
dogodkih je močno pretresla narode vseh neuvrščenih 
držav in napredne sile po vsem svetu. Neofašistična 
imperialistična zarota je del poskusov mednarodne re
akcije, da bi zaustavila napredek in neodvisen razvoj 
latinskoameriških držav za svobodo, neodvisnost, ena
kopravnost in resničnost. To je tudi temeljni kamen 
naše politike, naše neodvisnosti in naše suverenosti. 
Zato je vest o državnem udaru v Čilu ogorčila jugoslo
vansko javnost.

Sovražne sile, ki ovirajo razvoj neuvrščenih, so lah
ko trdno prepričane, da naprednih gibanj ni mogoče 
zaustaviti ne na tej celini, ne v svetu s tujimi interven
cijami, vmešavanji, udari in na druge načine. Ta giba
nja imajo globoke korenine. Lahko doživijo občasne 
oseke, ni pa mogoče zaustaviti njihove rasti. Dogodki 
v Čilu ne bodo porušili enotne miselnosti in prizade
vanj, da se ohrani mir v svetu. Minuli dogodki bodo le 
utrdili neuvrščene države in napredne sile po vsem sve
tu v njihovi odločnosti, da se bojujejo do zmage za 
boljši in pravičnejši svet, svet v katerem naj bo vsak 
narod na svoji zemlji gospodar. Zato je nujno dosledno 
uresničevanje odločitev Alžirske konference, naj bi sku
paj podprli akcijo za krepitev svoje varnosti in si pri
zadevali za spremembe v mednarodnih odnosih, ki bi 
temeljili na demokraciji in enakopravnosti. Bližnji tra
gični dogodki še bolj spodbujajo neuvrščene države in 
vse napredne sile, da strnejo svoje vrste in okrepijo 
svoj napredni boj.

Udar v Čilu terja od naših delovnih ljudi, da se še 
bolj strnjeno okrog zveze komunistov s Titom na čelu, da 
pospešijo svojo akcijo za uveljavljanje nove ustave in 
da poostrijo boj proti vsem, ki poskušajo spodkopa
vati temelje našega socialističnega samoupravnega si
stema. Pozorni moramo biti nad elementi, ki poizku
šajo s tajnim vdorom v našo domovino razbijati med
nacionalne odnose, bratstvo ter škoditi našemu samo
upravljanju.

Noben narod ni in ne more biti poklican, da jemlje 
svobodo drugemu narodu in mu vsiljevati režim neofa
šističnega imperializma. Nasilje mednarodne reakcije, 
ki je z nasiljem zrušila ustavno, napredno vlado v Čilu, 
je potrebno obdolžiti kot napad na napredek v svetu 
sploh.

Ogorčenj smo nad zadnjim dogodkom na KORO
ŠKEM ob priliki razstrelitve spomenika koroškim par
tizanom v vasi ROBEŽ. Zaskrbljeni smo spričo nada
ljevanja gonje proti slovenskemu življu na Koroškem, 
ker so nosilci vseh teh dejanj veiikonemškj nacionali
stični krogi. Ta zadnji incident lahko ocenimo kot za
roto proti naprednim silam za mir, sožitje in napredek 
v svetu!

Dovolite mi, da predlagam zboru, da zavzamemo sta
lišče do dogodkov v Čilu in na Koroškem in da odpoš
ljemo CK ZKS naslednjo protestno brzojavko:

»Delavci Bombažne predilnice in tkalnice v Tržiču, 
zbrani na protestnem zborovanju, obsojamo zadnje do
godke v Čilu in na KOROŠKEM ter zagotavljamo, da 
smo trdno odločeni sprovajati politiko naše partije in 
tovariša TITA«.

Na protestnem zborovanju je govoril sekretar OO ZK, tovariš 
Viktor Švab



Stanje tekstilne industrije
(Nadaljevanje z 10. strani)

ni davek itd. nekaj razlike bi 
se moralo nadoknaditi z upo
rabo cenejših substdtutov, da
lje bi se moralo pri nekaterih 
proizvodih povečati ceno in za 
preostali del mora industrija 
žrtvovati svojo akumulacijo 
na račun modernizacije.

Osebno sem prepričan, da 
predvideni družbeni dogovor 
o formiranju cen ne bo pri
speval k ureditvi razmer na 
tržišču, ampak je treba preiti 
na prosto formiranje cen, ker 
ie ponudba mnogo večja od 
povpraševanja in bi se v pri
meru prostega formiranja cen 
pojavile znatno višje cene po
sameznim artiklom, ki jih 
prav gotovo ne bo mogoče 
prodati zaradi vse manjše 
kupne moči. Menim, da ima
jo prav tisti, ki trdijo, da se 
ne bi smelo odlašati s pred
laganimi rešitvami, ker nam 
grozi paraliza v proizvodnji 
in v prometu s tekstilnimi 
proizvodi. Ostali smo torej, 
po ugodnem zaključku prejš
njega leta, zopet na začetku 
istih problemov, ki smo jih že 
enkrat prebrodili. Podatki pe
riodičnih obračunov nekate
rih grupacij so že znanilci no
ve krize, saj sta v glavnem 
samo dva podatka ugodnejša 
kot v prejšnjem letu. Popreč- 
čni mesečni osebni dohodki 
so v rahlem porastu in se pri
bližujejo v višini določenih v 
sporazumih.

Pri tem bi rad opozoril na 
to, da se moramo v najkraj
šem času organizirano in z 
večjo prizadevnostjo lotiti 
določil sporazumov o delitvi 
in usmeritvi dohodka, kajti 
pogoji poslovanja so se od 
takrat, ko smo pripravili se
daj veljavni sporazum, bistve
no spremenili. Druga pozitiv
na postavka pa je amortiza
cija, ki je tudi v porastu, kar 
izraža želje po hitrejši obnovi 
strojnega parka. Kritični po
ložaj je v nekaterih podjetjih 
na področju obratnih sred
stev. Na primer v 33 osnovnih 
organizacijah združenega dela 
manjka 23,8 milijard dinarjev 
obratnih sredstev. Nekatere 
od teh nimajo pogojev za in
vesticijsko vlaganje. Nadalje 
so podjetja morala zmanjšati 
dohodek zaradi dolžnikov pre
ko 90 dni. Sicer bo ta pro
blem nekoliko olajšan s kon
verzijo določenih kategorij 
kratkoročnih kreditov za 
obratna sredstva v dolgoroč
ne kredite, vendar je tehnika 
obračunana tako, da nam 
marsikatera sredstva ostane
jo. Tu imam v mislih kon
kretno sredstva, ki jih je ko
ristila Direkcija za rezerve, za 
uvoz bombaža iz dežel v raz
voju. Analiza kaže, da zaloge 
naraščajo zaradi visokih cen 
surovin; prav tako je ODaziti 
rahlo dviganje zalog gotovih 
izdelkov. To je posledica še 
slabšega stanja na področju 
obratnih sredstev v trgovini, 
ki je zaradi tega znižala svoje 
zaloge na nivo razpoložljivih 
lastnih sredstev. Kupuje pa le 
toliko, kolikor proda. Skratka, 
zaloge so se iz trgovine pre
selile v tovarne. Verjetno ne 
bi bilo prav, če bi analizirali

vse podatke, ker je tri mese
ce le prekratek čas, da bi se 
lahko z večjo gotovostjo da
jalo prognozo, kako bo tek
stilna industrija v tem letu 
mogla gospodariti, prav pa je, 
da smo na nekatera gibanja 
opozorjeni. Ob vsem pa se le 
gotove stvari premikajo v po
zitivno smer. Prijetno nas je 
presenetil predlog, da naj bi 
se precej strojev uvažalo po 
liberalnejšem režimu. Čeprav 
je res, da spisek ne predvide
va strojev za oplemenitenje in 
še nekatere druge stroje, ki 
jih sploh ne proizvajamo do
ma, vendar je predlagatelj s 
tem našel proces postopne li
beralizacije uvoza opreme in 
je v programu, da se mora do 
leta 1975 ves uvoz popolnoma 
sprostiti. Kot vsak proces, ki 
vodi k sproščanju okovov ad
ministracije, je tudi predlog 
naletel na nasprotnike.

Nekateri vidijo skozi tako 
liberalizacijo za lasten obstoj 
in veljavo, ker ne bo več 
možnosti za ceremonjalno 
pritiskanje žigov na prijave o 
zaključnem poslu.

To sem navedel predvsem 
zbrati tega, ker menim, da ne 
smemo dovoliti, da b.i nam še 
naprej kdo vsiljeval svoja sta
lišča in mnenja tudi v prime
rih, ko gre za družbene do
govore ali samoupravne spo
razume. Vzporedno s tem se 
pojavljajo tudi drugačni pri
meri, ki nas opozarjajo na to, 
da smo pri uveljavljanju 
ustavnih spremem prepustili 
iniciativo ostalima dvema 
partnerjema industrije, to je 
notranji in zunanji trgovini. 
Zelo pogost je pojav, ko trgo
vina na različne načine ponu
di sodelovanje v samouprav
ljanju. participacijo na 
ustvarjenem dohodku sodelo
vanje pri skupnih naložbah 
itd., vendar zahteva od proiz
vodnje določene ugodnosti in 
pravice, kar pomeni z drugi- 
iMi besedami: »Tvoje samo
upravne pravice bodo tolikš
ne, kolikor boš za njih plačal.« 
Menim, da je to zelo nevaren 
pojav, proti kateremu mora
mo energično nastopiti, ker ni 
niti poslovno, še manj pa po
litično pravilen. Vse to kaže, 
da je prišel čas, ko se mora 
industrija še bolj organizirati

in med seboj sodelovati, saj 
nam prav ustavne spremembe 
to v veliki meri omogočajo.

Naj se dotaknem še enega 
problema, ki ga mora tekstil
na industrija rešiti v najkraj
šem času. To je nočno delo 
žena. Ne glede na to, da je 
bilo narejenih že nekaj študij 
o tem in da je tekla razprava 
na večjih forumih, mislim, da 
pri tako zahtevnem ekonom
skim in socialnem problemu 
in glede na specifičnost v vsa
ki delovni organizaciji, ni 
enotnega recepta. Ne glede iz 
katerega zornega kota se lo
timo te naloge, vedno pride
mo do istega zaključka. Z ozi
rom na to, da se mora opre
miti tekstilna industrija z mo
dernimi stroji, ki pa so zelo 
dragi, in se morajo zaradi hi
trih tehnoloških sprememb 
amortizirati v petih letih, bi 
bila proizvodnja v dveh izme
nah, veliko predraga. V takih 
primerih bo verjetno morala 
ostati tretja izmena. Drugod 
bo primer zopet drugačen, 
kjer se bo lahko začasno rešil 
problem s povečanimi kapaci
tetami klasičnih strojev v dve 
izmeni. Dalje je problem raz
ličen v tkalnicah kot v predil
nicah in sukalnicah. Rešitev 
za delo v treh izmenah ali 
celo v štirih izmenah pa je 
le ena: zaposliti moško delov, 
no silo in jo dobro plačati.

V vsakem primeru, pa ne 
glede na to, kako se bo to re
ševalo, bi tekstilna industrija 
Slovenije potrebovala vsako 
leto najmanj 90 milijard di
narjev za investicije in sicer 
za dobo 5 let. Torej je pro
blem nočnega dela žena samo 
še dodatni argument, da mo
ra biti tekstilna industrija de. 
ležna več pozornosti vseh po
litičnih in gospodarskih čini- 
teljev, ker sama glede na 
ekonomski položaj, v kakrš
nem trenutno je, ne bo mogla 
rešiti teh problemov. Zato 
mislim, da je prav, da ta zbor 
v imenu vseh tekstilcev Slo
venije zahteva, da se vsi pred
logi osnovnih organizacij 
združenega dela, posredovani 
preko Sveta tekstilne indu
strije pri Zvezni gospodarski 
zbornici, uresničijo.

Po TEKSTILCU,
strokovnemu glasilu
ZITT Slovenije

Delovni program
Zveze inženirjev in tehnikov tekstilcev Slovenije
Komisija za sklepe, ki jo je izvolil UO Zveze je pred

ložna deset točk, kot delovni program Zveze:
1. Zveza in društva morajo skroeti za strokovno iz

popolnjevanje članstva. V ta namen naj bi pripravili 
cim vec posvetovanj, simpozijev in strokovnih preda
vanj. iniciativo za to naj bi dajali predvsem člani iz 
podjetij in društva.

2. Zveza in društva morajo sodelovati pri reševanju 
konkretnih družbenih, gospodarskih in strokovnih vpra
šanj. V ta namen naj organizirajo razne sestanke za 
.zmenjavo izkušenj:

a) po posameznih kolektivih pri reševanju strokov
nih problemov

bj s člani iste usmeritve iz raznih podjetij zaradi 
koordinacije in izmenjave izkušenj pri raznih strokov
nih akcijah.

3. Pospeševati mora znanstveno-raziskovalno delo ter 
povečanje sodelovanja med teorijo in prakso oziroma 
med fakulteto in inštituti na eni strani ter s tekstilnim 
gospodarstvom na drugi strani. Zveza se mora zavze
mati za navezovanje stikov med raznimi institucijami 
in gospodarskimi organizacijami, da bi le-te naročale 
konkretne raziskovalne naloge, ki bi pomagale dvigati 
raven organizacije, kvalitete in akumulativnosti.

4. Zveza si mora zagotoviti vpliv v republiških insti
tucijah, katerih aktivnost je pomembna za .tekstilno 
stroko: zvezni im republiški Izvršni svet, Poslovno zdru
ženje, Gospodarska zbornica, Fakulteta in druge. Naši 
predstavniki v teh institucijah so dolžni, da zastopajo 
interese Zveze in njenega članstva.

5. Zveza mora podpirati izdajanje strokovnih publi
kacij. Predvsem mora dajati podporo svojemu strokov
nemu glasilu TEKSTILCU, pri katerem morajo člani 
sodelovati predvsem s strokovnimi članki. Zveza mora 
tudi sodelovati pri reševanju finančnih problemov gla
sila. Potrebno je še dalje dvigati strokovno raven glasila 
z izvirnimi članki in povzetki iz inozemskih strokovnih 
revij.

K sodelovanju poziva Zveza mlajše strokovnjake iz 
podjetij, iz strokovnih šol, inštitutov, strojnih in ke
mičnih tovarn.

6. Potrebno je, da Zveza bolj kot do sedaj poveča 
svojo aktivnost v zvezi z nalogami na področju dviga 
kvalitete dela in izdelkov (delo v raznih komisijah za 
kvaliteto in podobno).

7. Zveza in društva morajo organizirati strokovne in 
poučne ekskurzije po domovini in v inozemstvu. Eks
kurzije naj ne služijo le ozki stroki ter povezovanju 
tekstilnih podjetij, temveč naj služijo tudi dvigu sploš
ne rezgledanosti članov.

8. Sestanki in srečanja posameznih članov, komisij 
in društev naj ne bodo samo zaradi koordinacije dela, 
izmenjave strokovnih in organizacijskih izkušenj, tem
več tudi zaradi poglabljanja stikov v družbenem smislu 
in podobno.

9. Zveza mora organizacijsko utrjevati posamezna 
društva, katerih vodstva so dolžna pritegniti širši kfog 
mlajših članov, da s tem zagotovi kontinuiteto in šir
jenje društvene aktivnosti.

10. Zveza naj ustanavlja le take komisije, ki so po
trebne za kompleksno reševanje konkretnih vprašanj 
v okviru nalog v programu dela Zveze.

Za uresničevanje in izpopolnjevanje navedenih deset 
točk Zveza poziva celotno članstvo, komisije, posamez
nike in društva na aktivno družbeno in strokovno delo.

Po »Tekstilcu«

Praktični nasvet: Otroci v avtomobilu
Otroke imamo radi, a če 

pogledamo, kako neodgovor
no ravnamo z njimi, kadar 
jih prevažamo z avtomobi
lom, bi lahko rekli, da jih ni
mamo dovolj radi. To potrju
jejo številne statistike, ki na 
žalost ugotavljajo, da otroci 
pogosto umirajo na cestah.

Kako otroka posaditi v av. 
tomob.il, da mu bo udobno 
in da bo čim bolj na varnem? 
S tem vprašanjem si belijo 
glave starši posebno takrat, 
ko se odpravljajo na počitni
ce in jih čaka dolga pot.

Na pot se odpeljite v či
stem avtomobilu, ki naj bo 
dobro prezračen, da otrok za

radi slabih vonjav ne bi ob
šla slabost. Če se le da, po
skrbite, da avto ne bo stal 
na soncu, 'ker bi se preveč 
razgrel.

Za prav majhnega otroka 
je dolga vožnja izredno na
porna. Če se ji že ne morete 
izogniti, se založite s papirna
timi pleničkami, ki jih boste 
lahko odvrgli, otroku pa na
denite vrh plenic še »švedske« 
hlačke. Mleko ali čaj mu na
lijte v termovko, da bo osta
lo toplo. Pol ure pred odho
dom otroku ne dajajte teko
če hrane.

Vsak otrok naj ima v avto
mobilu svoj prostor, a ta naj

nikakor ne bo v naročju so
potnika, ki sedi poleg vozni
ka!

Voziti je treba nadvse pre
vidno in počasi. Odrasli naj 
med vožnjo ne kadijo, da bo 
v avtu čimboljši zrak. Od ča
sa do časa ustavite, posebno 
na dolgi poti. Notranjost av
tomobila, ki naj stoji v sen
ci, med počitkom dobro pre
zračite.

Če le morete, se odpravite 
na pot ob uri, ko je promet 
najbolj redek. Kadar zaidete 
v prometni vrvež, zapeljite v 
stran in počakajte, da se po
leže.

Med postankom otrokom

ne dajajte sladoleda, hladil
nih pijač ali težko prebavlji
ve hrane. Namesto tega j.im 
potolažite lakoto s keksi in 
sadjem, žejo pa s čajem ali 
sadnim sokom.

Po »Tovarišu«

ZAHVALA
Iskreno se zahvaljujem 

svojim soddavtkam in so. 
ddavcem za denarno po
moč in sočustvovanje, ki 
so mi ju izlkazali ob bole
či izgubi dragega očeta.

Žalujoča: Katarina 
Meglič iz konfek
cije



VODORAVNO:

1. Sokratov prijatelj, 7. 
ptič, 14. slovenski skladatelj 
češkega rodu, avtor opere 
»Gorenjski slavček« (Anton 
1867—1926), 16. evropska dr
žava, 18. slovesna obredna 
oprava, 19. sokratov prija
telj, 21. kdor zjutraj prihaja 
pridno na delo, 22. zem
lja obdana z morjem, 23. 
prebivalka Armenije, 25. 
jed, 26. ameriški bizon 
ali evropski zober, 27. giz
dalin, nadutež, 28. sproži
ti, hitro streljati, 31. znak za 
kemično prvino osmij, 32. 
pristanišče v srednji Italiji, 
34. kratica za radio Italija, 
36. odločilni inapor ipri zad
njem ddlu tekmovanja, 39. 
avtomobilska oznaka za Sa
rajevo, 40. zastopnici z zboru 
ali parlamentu, 42. letni po
sek gozda, 43. moderna oz
načba za razne sintetične pia. 
stične snovi, 45. ljubkovalno 
žensko ime, 46. sol klorove 
kisline, 48. glavno mesto Nor
veške, 49. kratica za Kultur- 
no-umetniško društvo Tržič, 
50. štiri črke, 51. Ljudska re
publika Slovenija, 53. Rdeči 
križ Španije, 54. okrajšava 
za umrljivost — mortalnost, 
55. medmet, 56. rudniška pri
prava, 57. del televizijske na
prave, 59. dobro — nemško,
60. soteska, jarek, 61. kitajski 
dninar, 62. sol ogljikove ki
sline, 65. okrajšava za aka
demski [klub, 66. mesec v 
letu, 67. štiri različne črke, 
68. samostanski predstojnik, 
70. avtomobilska oznaka Su
botice, 71. zver mačjega rodu, 
73. ivečje Skupine ptic, 75. kra
tica za Slovensko tiskarško 
podjetje, 77. zadnji döl 'ladje 
— dvojina, 80. živo 'bitje — 
žival (zadnja čilka a), 82. mo
ško ime, 83. Španska 'letalska 
družba, 86. 'svetniška podoba, 
87. otok v Sredozemskem mo
rju, 88. otok južno od Av
stralije, 90. puščavnilk, 92. 
ženske potrebščine, 93. So
kratov prijatelj.

NAVPIČNO:

1. Evropska 'država, 2. žen
sko ime, 3. riževo žganje, 4. 
vistavi TST, 5. Oto Tičar, 6. 
v sestavljankah uporabna be
seda (upr. nekrolog), 7. 'tkati 
prejo, 8. Ernest Lapajne, 9. 
otrdbljen svet, 10. 'kratica za 
inženir, 11. vprašalnik, 12. 
znana opera Verdija, 13. Čr
nogorski vladika in najzna
čilnejši epski pesnik, 14. an
gleška dolžinska mera, 15. ni
zozemski Slikar, 16. moško 
ime, '17. zadnjik, 20. berilij 
(kem. znak), 23. drobiž v Indi
ji, 24. Anica Fale, 27. cent,
29. točka v kateri se Mesec 
najbolj oddallji od Sonca, 30. 
Sokratov tožnik, 33. okrajša-

Vojak nam piše
Iz Našic, kjer služi vojaški 

rok, nam je poslal prelepo 
razglednico naš sodelavec 
Peter Rožič.

Najprej nas vse 'lepo po
zdravlja in zahvaljuje ,se za 
Tekstilca, 'ki ga redno preje
ma.

Pravi, da bo še nekaj časa 
ostal v tem majhnem, a pri-

N AG RADNA KRIŽANKA  
SOKRATOVI PRIJATELJI IN TOŽNIKI

va za epsomit — grenko sol, 
35. Sokratov tožnik, 37. okraj
šava za .narodni, 38. prvotna 
prebivalka Italije, 39. neso
glasje, 4L žensko ime, 44. 
žensko ime, 46. predica, 47. 
sestavljen iz treh delov, 49. 
bodici, osti, 50. mesto v Slo
veniji, 52. škrat, 54. Sokratov 
tožnik, 55. Madžari, 56. ribja 
koščica, množina, 58. čir, 60. 
ročni voziček, 62. žensko ime, 
63. eden izmed petih konti
nentov, 64. kemični znak za 
neptunij in tantal, 66. mesto

jetnem 'Slavonskem mestecu, 
ki leži pod Krndijo, na seve
rovzhodu Hrvatske. Potem 
bo šel v prekomando in nam 
prav goitovo poslal še kako 
lepo razglednico iz kakega 
drugega kraja naše domovi
ne.

Vsemu kolektivu želi veli
ko uspehov pri delu, posebno 
pa 'sodelavcem iz eldktro de-

V Južni Arabiji, 69. eden iz
med štavnikov, 70. pripadnik 
Skitosermatskega naroda, 72. 
kemični znalk za galij, 74. tu
je žensko ime brez zadnje čr
ke, 76. stran, še druga stran 
zvona, 78, važno jedilo, 79. 
žensko ime, 81. kem. anak za 
molibden, 82. 'spremljevalec 
boga Erosa — krilati deček, 
84. tri črke, 85. dalmatinsko 
ženSko ime, 87. vstavi KHI, 
89. Ivan Tavčar, 91. ploskov
na mera.

lavnice in mehanične delav
nice.

Zahvaljujemo se mu za po
zdrave in dobre želje, mi pa 
mu želimo, da bi ga potem 
»poslali« še kam bliže k do
mu. Do takrat mu pišite na 
naslov: Peter Rožič, V. P. 
7077/10 B, 54500 Našice.

Tovariški pozdrav in ogla
si se nam še kaj!

Urednik

NAGRADE
Tokrat smo prejeli samo 42 rešitev in izmed pravilnih smo 

kot vedno izžrebali 4 reševalce, žreb je bil bolj naklonjen 
»nežnemu spolu«, moških pa tudi ni zgrešil.
1. nagrada, 40 din: Slavica Šlibar, predilnica
2. nagrada, 30 din: Milka Mežnar, konfekcija
3. nagrada, 20 din: Marija Primožič, obračunska pisarna tkal

nice
4. nagrada, 10 din: Slavko Pajntar, predilnica

|i »Tržiški tekstilec« — glasilo delovne skupnosti Bombaž- S 
J ne predilnice in tkalnice Tržič — Ureja uredniški odbor | 
k Franci Šarabon, Marjan Herak, dipl. iur. Breda Milič, s 
I Anka Bizjak, Marija Rožič, dipl. oec. Ignac Aha- | 
J čič, Francka Dolžan, Ljuba Ravnikar, Janez Furlan \ 
* — Glavni in odgovorni urednik Stojan Saje — Naslov | 
'  uredništva: BPT Tržič 64290. Telefon 70340 int. 89 —  ̂I Tisk ČP Gorenjski tisk Kranj v 1450 izvodih — Izhaja j 
£ enkrat mesečno. — List dobijo člani delovne skupnosti * 

brezplačno. |
c 'r  s  m mt m  *  m t  *  *  jm r m  *  Mm m  m r m  jm r s  *  mmt m  jm r s  *

Glasilo je po 7. točki I. odstavka 36. člena Zakona 
o obdavčenju proizvodov in storitev v prometu, Uradni 
list SFRJ št. 33/72, prosto plačila prometnega davka.


